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SALGÓTARJÁN MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÖZGYŰLÉSE 

 

3. SZ. JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. február 28-ai 

üléséről. 

 

Jelen voltak: 

• a Közgyűlés tagjai a mellékelt jelenléti ív szerint, 

• dr. Romhányi Katalin jegyző, 

• dr. Varga Tamás aljegyző, 

• a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti egységeinek vezetői, 

• az önkormányzati cégek vezetői, 

• intézményvezetők, 

• a sajtó képviselői 

• meghívott vendég. 

 

Fekete Zsolt: Köszöntötte az ülésen megjelent képviselőket, a közszolgáltatást végző cégek 

képviselőit, az intézményvezetőket, az ülésen tanácskozási joggal részt vevőket, a meghívott 

vendéget, a sajtó képviselőit, az érdeklődő állampolgárokat. 

A Közgyűlés 15 tagjából 14 fő volt jelen. Fenyvesi Gábor képviselő úr előzetesen jelezte, hogy 

hivatalos elfoglaltsága miatt később csatlakozik a Közgyűléshez. Megállapította, hogy a 

Közgyűlés határozatképes. 

 

Fekete Zsolt: A Közgyűlés a munkát a tárgysorozat elfogadásával kezdte meg. 

A tárgysorozattal kapcsolatban javasolta új  

12. napirendi pontként felvenni a „Javaslat a 12. számú felnőtt háziorvosi körzet háziorvosi 

feladatainak ellátására vonatkozó döntés meghozatalára” című előterjesztést, 

13. napirendi pontként felvenni a „Javaslat közfoglalkoztatási programokban történő részvétellel 

kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést, 

14. napirendi pontként felvenni a „Javaslat a 2023. évi lakossági víz- és csatornaszolgáltatás 

támogatási pályázatának benyújtására” című előterjesztést, melyek pótlólag lettek megküldve a 

Közgyűlés tagjainak, valamint 

27. napirendi pontként felvenni a „Javaslat a Sport Salgó Kft. TAO pályázatához szükséges 

nyilatkozatok elfogadására” című előterjesztést, illetve 

28. napirendi pontként felvenni a „Javaslat az SBTC Sport Kft. TAO pályázatához szükséges 

nyilatkozatok elfogadására” című előterjesztést, melyek az ülés előtt lettek kiosztva a Közgyűlés 

tagjainak. 

 

A tárgysorozatra vonatkozóan módosító javaslat nem érkezett. Döntéshozatal következett a 

tárgysorozatról. 
 

Fekete Zsolt:  

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi tárgysorozatot fogadta el: 

 

1. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 2022. évi költségvetésről szóló 

7/2022. (II.24.) önkormányzati rendelete módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 



2 

 

2. Javaslat az önkormányzat saját bevételeinek, valamint az adósságot keletkeztető ügyleteiből 

eredő fizetési kötelezettségeinek 2024-2026. évekre várható összegének megállapítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

3. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

4. Javaslat az egyes anyakönyvi eljárásokról szóló 24/2017. (VI.27.) önkormányzati rendelet 

módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

5. Javaslat a településrendezési eszköz M-17 jelű módosítását megelőző környezeti vizsgálat 

szükségességéről és a helyi partnerségi egyeztetési szakasz lezárásáról 

Előterjesztő: Angyalné Wilwerger Józsa főépítész 

 

6. Tájékoztatás az Intézkedési terv végrehajtásáról és javaslat további döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

7. Javaslat a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása 2022. évi feladatellátásáról 

és működéséről szóló beszámoló jóváhagyására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

8. Javaslat a Kelet-Nógrád Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 2022. évi működéséről szóló 

beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

9. Javaslat a Kelet-Nógrádi Hulladékrekultivációs Társulás 2022. évi működéséről szóló 

beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

10. Beszámoló Salgótarján Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 2022. évi 

tevékenységéről  

Előterjesztő: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

11. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata egészségfejlesztési programjával 

összefüggő döntések meghozatalára  

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

12. Javaslat a 12. számú felnőtt háziorvosi körzet háziorvosi feladatainak ellátására vonatkozó 

döntés meghozatalára 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

13. Javaslat közfoglalkoztatási programokban történő részvétellel kapcsolatos döntések 

meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

14. Javaslat a 2023. évi lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatási pályázatának 

benyújtására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
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Napirend tárgyalásához meghívott: Lőrincz Ákos, ÉRV Zrt. vezérigazgatója 

 

15. Javaslat Aktív Magyarország részeként meghirdetett Országos Bringapark Program 2023 

tárgyú támogatási kérelem benyújtására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

16. Javaslat a Salgótarjáni Költségvetési Intézmények Gazdasági Szolgálata és a hozzárendelt 

költségvetési szervek között kötendő együttműködési megállapodások jóváhagyására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

17. Javaslat a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása által ellátott feladatok, 

illetve a feladatellátáshoz kapcsolódó ingó vagyon és ingatlanok átadására vonatkozó 

megállapodás módosítására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

18. Javaslat önkormányzati tulajdonú ingatlanok használatba adásához a Hegymenet Klub 

Térségi Szociális Intézmény által nyújtott népkonyhai szolgáltatáshoz 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

19. Javaslat a REMEK Nonprofit Kft. közszolgáltatási szerződésének módosítására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

20. Javaslat a 2023. évi lakás juttatási jogcímek sorrendjének meghatározására, valamint 

tájékoztató az önkormányzati tulajdonú lakások 2022. évi hasznosításáról 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

21. Javaslat a Salgótarján, Hársfa út 10. szám alatti lakóépület bontására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

22. Javaslat a Salgótarján, Fő tér 4. szám alatti nem lakáscélú helyiség bérbeadására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

23. Javaslat a Salgótarján, 0230 hrsz.-ú ingatlan bérbeadására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

24. Javaslat a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft.-vel kötött használati szerződés közös 

megegyezéssel történő megszüntetésére 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

25. Javaslat Salgótarján férfi kosárlabda csapatainak támogatásával kapcsolatos döntések 

jóváhagyására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

26. Javaslat a Salgótarjáni Strandépítők Kézilabda Club csapatainak támogatásával kapcsolatos 

döntések jóváhagyására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

27. Javaslat a Sport Salgó Kft. TAO pályázatához szükséges nyilatkozatok elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 
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28. Javaslat az SBTC Sport Kft. TAO pályázatához szükséges nyilatkozatok elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

29. Javaslat a „Salgótarján Medical Center” névhasználathoz való hozzájárulás megadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

A továbbiakban a polgármesteri tájékoztató következett. 

A polgármesteri tájékoztatót kiegészítve elmondta, hogy az elmúlt időszakban a Magyar Posta 

több fiókját is bezárta Salgótarjánban, ezzel gyakorlatilag a Főposta vette át a kisposták szerepét. 

Vannak olyan településrészek, ahonnan a nagyposta megközelítése nehézkes, ezt aggályosnak 

tartotta. Voltak olyan képviselői körzetek, ahol a lakosság kezdeményezésére aláírást gyűjtöttek 

a tekintetben, hogy a kisposták megmaradjanak. 

Írásban megkereste a postát, hogy személyes egyeztetést kérjen a tekintetben, hogy melyik 

postafiókot kellene újraindítani. Sajnálattal vette a választ, hogy személyes egyeztetésre nem 

kapott időpontot. A Magyar Posta elnök-vezérigazgatója jelezte, hogy abban a nehéz gazdasági 

helyzetben, amibe került az ország és a magyar posta is, szűkítésekre van szükség, de majd 

gondolkodnak más szerződő felek bevonásába a későbbiekben. Elmondta, hogy ismételten 

időpontot fog kérni a személyes találkozóra, mert véleménye szerint ez több annál, hogy majd 

megoldódik a probléma. 

Tapasztalata szerint a nagyposta egyes időszakokban olyan mértékben le van terhelve, hogy 

több, mint 10-15 percet kell arra várni, hogy valaki a postai szolgáltatást el tudja érni, és az 

ügyeit el tudja intézni. Úgy vélte, hogy egy megyeszékhelyen elfogadhatatlan, hogy például 

Somlyóról jelentős anyagi ráfordítással lehet csak elérni a nagypostát. Nagyon fontosnak tartotta, 

hogy a besztercei, illetve a forgáchi kispostát újra kinyissák. Reményét fejezte ki arra 

vonatkozóan, hogy a második levélre a posta részéről lesz fogadókészség. 

 

A továbbiakban Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában megkérdezte, hogy mit tartalmazott pontosan a posta felé a 

kérés. Csak a postahivatalok újra nyitását kérték, vagy felvetődött-e esetleg egy olyan technikai 

megoldás, hogy csekk befizető automatákat helyezzenek ki. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy személyes találkozót kért arra vonatkozóan, hogy egy 

35 ezer fős városban, hogyan lehet a postai szolgáltatást megfelelő mértékben biztosítani. 

Technikai kérdéseket, megoldásokat nem javasolt. Elmondta, hogy a második levélben tehetnek 

konkrét javaslatokat, hogy melyik postákat tartják szükségesnek kinyitni, és milyen egyéb más 

technikai eszközöket tartanak célszerűek javasolni. Erről egyeztetni fognak a képviselőkkel. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. 

 

Közgyűlés a polgármesteri tájékoztatót tudomásul vette. 
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NAPIRENDEK 

 

 

1. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 2022. évi 

költségvetésről szóló 7/2022. (II.24.) önkormányzati rendelete módosítására 
Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat 2022. évi 

költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet február havi módosítására az előterjesztésben 

foglaltak szerint tett javaslatot. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 5 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében; a Népjóléti Bizottság 7 

igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett; a Pénzügyi Bizottság 8 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében támogatta az 

előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 10 igen szavazattal, 4 nem szavazat ellenében az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

A 2/2023. (II.28.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

2. Javaslat az önkormányzat saját bevételeinek, valamint az adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek 2024-2026. évekre várható összegének 

megállapítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az államháztartásról szóló 

törvény alapján az önkormányzatnak határozatban kell megállapítani a saját bevételeinek, 

valamint a Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló törvény szerinti adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek, a költségvetési évet követő három évre várható 

összegét. 

Az előterjesztés ennek a kötelezettségnek tett eleget. A mellékletben szereplő táblázat adatai az 

önkormányzat 2022. december 31-én fennálló adósságállománya, valamint a költségvetési 

rendeletben meghatározott hitelfelvételek tervezett adósságszolgálati kötelezettségei alapján 

kerültek meghatározásra. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett; a Népjóléti Bizottság 7 igen 

szavazattal, 2 tartózkodás mellett; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett; a Pénzügyi Bizottság 8 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett támogatta az 

előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 10 igen szavazattal, 4 nem szavazat ellenében az alábbi 

határozatot hozta:  
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10/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 1. melléklet szerint állapítja 

meg Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata Magyarország gazdasági stabilitásáról 

szóló 2011. évi CXCIV. törvény (a továbbiakban: Stabilitási törvény) 45. § (1) bekezdés a) 

pontjában kapott felhatalmazás alapján kiadott jogszabályban meghatározottak szerinti saját 

bevételeinek, valamint a Stabilitási törvény 8. § (2) bekezdése szerinti adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a 2024-2026. évekre várható összegét. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

Időközben Fenyvesi Gábor képviselő úr megérkezett a terembe, így a Közgyűlés 15 fővel 

folytatta munkáját. 

 

 

3. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről 

szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy 2020. óta a veszélyhelyzet 

különböző fajtáival, a veszélyhelyzeti intézkedések sorával kellett az önkormányzatnak 

szembenézni. Először a pandémia, majd még a végére sem értek, máris a szomszéd országban 

zajló háborús konfliktus okozta helyzetet és az abból származó nehézségeket kellett és kell 

kezelni.  

A 2022. évi költségvetés teljesítéséről összességében elmondható, hogy a kormányzati támogatás 

és a saját bevételek realizálása biztosította a körültekintő és takarékos gazdálkodás mellett, a 

fizetőképesség megőrzését.  

A 2023. évi költségvetést megalapozó gazdasági és jogszabályi környezet, a főbb jogszabályi 

változások a következők voltak:  

Elmondta, hogy a költségvetési törvénybe - a normatív támogatások fajlagos összegeinek 

növelésével - beépítésre került a 2022. évi minimálbér és garantált bérminimum változás hatása. 

A szolidaritási adó számítás alapjául szolgáló százalékos mértékeket módosították, így ezen a 

jogcímen 55,8 M Ft-tal nőtt az elvonás, amely majdnem a duplája volt az előző évi elvonásnak. 

A kiegészítő támogatások között új elemként jelent meg a kulturális feladatok bérjellegű 

támogatása, amely 41 M Ft többlet támogatást jelentett. A megemelkedett közüzemi díjak 

kompenzálására a közvilágítás támogatása jogcímen 30,6 M Ft többlet támogatást kap az 

önkormányzat. Ezen felül új elemként jelent meg a 10 000 lakos feletti önkormányzatok energia 

áremelkedés miatti támogatása, amely jogcímen 428 M Ft-ot kap az önkormányzat 2023-ban. Az 

1 főre jutó adóerő képesség növekedése többlettámogatási jogcím csökkenését eredményezte. A 

legjelentősebb a szociális és gyermekjóléti feladatok támogatásának 74 M Ft-os csökkenése volt. 

Elmondta, hogy 2023. január 1-jétől emelkedett a minimálbér, illetve garantált bérminimum 16 

és 14%-kal, valamint az óvodapedagógusok ágazati pótléka 20%-ról 32%-ra. A központi 

béremelés hatása (minimálbér, pótlékemelések) a költségvetésben a kiadási oldalon a személyi 

juttatások és a szociális hozzájárulási adó összegébe beépítésre került. A béremelés 

kompenzációját a központi költségvetési támogatás nem tartalmazta. A központi béremelésben 

nem részesülő dolgozók részére önkormányzati saját forrás terhére eltérő mértékű, a minimálbér 

emelést is magában foglaló intézményenként, cégenként legfeljebb 12-15%-os bértömeg 

növekedést irányozott elő a költségvetés.  
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A kormány gazdaságvédelmi intézkedési közül 2022. július 1-vel feloldásra került az 

önkormányzatokra, a helyi önkormányzat által fenntartott költségvetési szerv, nonprofit 

szervezet, a helyi önkormányzat többségi tulajdoni részesedésével működő gazdasági 

társaságokra vonatkozó díjemelési és új díj bevezetési korlátozása.  

Elmondta, hogy 2023. január 1-től módosult a helyi adókra vonatkozó szabályozás, és az 

adóemelési, új adó bevezetési tilalom is feloldásra kerül. Továbbá megszűnt az iparűzési adó 

„felére csökkentése”. A díjemelési tilalom feloldását követően az Önkormányzat 2022. 

júniusában módosította a lakbéréről és lakástámogatásról szóló önkormányzati rendeletet. A 

módosítás a lakbér emelésére és a közös költségek bérlő általi megfizetésére irányultak.  

Ezen túlmenően sor került a közterület használati díjak és a parkolási díjak emelésére is. A 

rendeletek módosításának hatása a 2023. évi bevételek tervezésénél figyelembevételre kerültek.  

Elmondta, hogy a kiadások tervezésénél szempont volt, hogy a tervben meghatározott 

előirányzatok fedezetet nyújtsanak a várható kiadásokra.  

Az előzőekben felsorolt szempontok figyelembevételével a 2023. évi költségvetés tervezett 

főösszege 14 Mrd Ft, amely az előző évben tervezethez képest 900 M Ft-tal, 6,5%-kal nőtt. 

A növekedés teljes egészében a működési bevételek és kiadások emelkedésének az eredménye. 

A működési bevételek az előző évi eredeti előirányzathoz képest 15,5%-kal, a működési 

kiadások 20,9%-kal nőttek. A felhalmozási bevételek 11,2%-kal, a felhalmozási kiadások 

18,2%-kal csökkentek. A felhalmozási bevételek és kiadások realizálására a ciklikusság 

jellemző, amelyek az egyes programozási időszakokhoz kapcsolódnak. A 2023-as 

költségvetésben a tervezett felhalmozási kiadások között a 2021-2027. programozási időszakra 

vonatkozó fejlesztési elképzelésekhez kapcsolódó előkészítési költségek kerültek beépítésre. 

Elmondta, hogy a megvalósításhoz szükséges források csak a jövőben fognak megérkezni. A 

korábbi programozási időszak fejlesztései többségében befejeződtek, vagy befejezés előtt állnak.  

A működési kiadások évről-évre kisebb nagyobb mértékben, de folyamatosan növekednek.   

A 20,9%-os növekedés 1,7 Mrd Ft-nak felelt meg. A növekedés szinte minden kiadási jogcímen 

jelentkezett. A 2022. évi eredeti előirányzathoz képest a személyi juttatások esetében 12%-os, a 

szociális hozzájárulási adónál 11%-os, a működési célú támogatások jogcímen 13,4%-os, az 

államháztartáson kívülre adott támogatások esetében 19%-os, a dologi kiadásoknál 29,8%-os 

növekedés jelentkezett. Ez azt jelentette forintban kifejezve, hogy az önkormányzat közvetlen 

feladatellátásához kapcsolódó dologi kiadások növekménye 1,2 Mrd Ft. Ezen belül a közüzemi 

díjak növekménye mintegy 750-800 M Ft volt. A gazdasági társaságok által ellátott 

közszolgáltatásokhoz adott támogatás növekménye 317 M Ft volt. A személyi juttatások 

növekménye 222 M Ft, a szociális hozzájárulási adó növekménye 32 M Ft volt. 

Elmondta, hogy a kiadások növekedésével sajnos nincs összhangban az önkormányzat saját 

bevételeinek és a központi költségvetésből kapott támogatásának növekedése.  

A központi költségvetési támogatás a kiegészítő támogatással együtt összesen 512 M Ft-tal nőtt. 

Ez az összeg reményei szerint év közben nőni fog a kötelező béremelések, valamint a 

gyermekétkeztetésnél jelentkező áremelkedés kompenzációjával. 

Az un. intézményi működési bevételek tervezett növekedése 260 M Ft. A helyi adóbevételek 

közül az építményadónál, figyelembe véve a tavalyi teljesítési adatokat is minimális növekedést, 

10 M Ft emelést terveztek a tavalyi tervszámhoz képest. A helyi iparűzési adó tervezett 

növekedése 1,1 Mrd Ft. A felhalmozási bevételeknél megjelent egy 400 M Ft-os bevételi terv. 

Ezt az összeget az évek óta üresen álló ingatlanok értékesítéséből szeretné az önkormányzat 

realizálni. 

Elmondta, hogy a költségvetés induló pozíciói évről-évre kedvezőtlenebbek, az előző évhez 

képest. Igaz volt ez a 2023-as költségvetésre is. A kiadások drasztikus emelkedését a központi 

költségvetési támogatás csak részben ellentételezi, ezért az egyensúlyos költségvetés 

beterjesztése érdekében a saját bevételek, ezen belül alapvetően az adóbevételek előirányzatai 

emelkedtek az előző évekhez képest. Ezen bevételi előirányzatok jelentős kockázatot 
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tartalmaznak. Természetesen – figyelembe véve a kormányzat elvárásait, mely szerint az 

önkormányzatoknak is tenni kell azért, hogy csökkentsék a gáz és áram fogyasztásukat - mindent 

meg fognak tenni annak érdekében, hogy megfeleljenek az elvárásoknak.  

Elmondta, hogy az elmúlt időszakban azokkal a csökkentésekkel és intézménybezárásokkal sem 

tudták nullára húzni az egyenlegüket, hiszen a fenntartási időszakban a minimális fűtés és 

rezsidíjak is jóval magasabbak voltak, mint azt normál üzemben korábban fizetniük kellett. 

Elmondta, hogy azonban az is látszik, hogy a legnagyobb takarékosság, feladatellátás szűkítése 

mellett sem tudja az önkormányzat saját erőből a jelentkező egyensúlyi problémát megoldani.  

Kormányzati segítség, támogatás nélkül a költségvetésben tervezett fizetési kötelezettségeinek az 

önkormányzat nem fog tudni teljes mértékben eleget tenni. 

Az idei költségvetés teljesítéséhez, a végrehajtásban érintett szereplőkkel szemben erőteljes 

elvárás a többletbeviteli lehetőségek feltérképezése és kiaknázása, a költségvetési fegyelem 

betartása és a költséghatékony gazdálkodás. 

A beterjesztett költségvetés tervezetét a könyvvizsgáló asszony pénzügyileg, illetve a jogszabályi 

megfelelés szempontjából vizsgálta és elfogadásra javasolta. 

Az előzőek alapján Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi költségvetését 

elfogadásra javasolta. 

 

Az előterjesztéshez az ülés előtt kiegészítés lett kiosztva a Közgyűlés tagjainak. 

 

Felkérte Tolnai Sándort, a Pénzügyi Bizottság elnökét, hogy ismertesse a Bizottság véleményét. 

 

Tolnai Sándor: Elmondta, hogy a „Pénzügyi Bizottság megtárgyalta Salgótarján Megyei Jogú 

Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására vonatkozó előterjesztést, és 8 igen, 2 nem szavazat mellett az előterjesztésben 

foglaltak szerint javasolja a rendelet elfogadását a Közgyűlésnek.” 

 

Fekete Zsolt: 

Az Ügyendi Bizottság 5 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében; a Népjóléti Bizottság 7 igen 

szavazattal, 2 tartózkodás mellett; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett támogatta az előterjesztést. 

 

A továbbiakban Egyed Andrásné irodavezető asszonynak adta meg a szót. 

 

Egyed Andrásné: Hozzászólásában elmondta, hogy a rendelet-tervezet 109. oldal, lap alján 

elírás történt, a 43,5 M Ft helyesen 33,5 M Ft. Kérte, hogy a rendelet-tervezetet ennek 

figyelembevételével tárgyalja a Közgyűlés. 

 

Fekete Zsolt: Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Az előterjesztéssel kapcsolatban megkérdezte, hogy a bevételi oldalon a helyi 

adók során mintegy 1,1 Mrd Ft-os növekedés teljesíthető-e? A költségvetés egyensúlyi 

helyzetének javítására be lett tervezve 385 M Ft-os ingatlaneladási tétel a Salgó Vagyon Kft. 

részéről, melyet elég jelentős összegnek tart, megkérdezte, hogy reálisan lehet-e teljesíteni az 

ingatlaneladást? 

Megkérdezte, hogy a kiadási oldalon megjelenő sporttámogatási összeg reális-e, hiszen a Sport 

Salgó Kft. éves támogatása 6 millió Ft-ot tesz ki és ehhez kapcsolódik még az a 4.290 ezer Ft a 

11 bérlakásra, amit ingyenes használatba kaptak. Megkérdezte, hogy az önkormányzatnak van-e 

arra lehetősége, hogy egy ilyen emelést be tud vállalni? 
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Az előterjesztésben megjelentek a 2023. évi és a 2022. évi pénzintézeti forrásfedezettel 

megvalósuló felhalmozási célú előirányzatok, és mind a két táblázatban benne található a 

parkoló automaták felújítása. Megkérdezte, hogy ezt a közel 15 millió Ft-ot együttesen kell 

kezelni, ez a meglévő automaták felújítására vonatkozik, vagy az önkormányzat gondolkozik 

azon, hogy bővíti a parkolóhelyek számát a városban? 

Megkérdezte továbbá, hogy a felhalmozási céloknál a 2022. évi hiteleknél a 

környezetvédelemhez kapcsolódó fejlesztéseknél szereplő hangtechnikai rendszer hová fog 

kerülni, és ennek mi köze a környezetvédelemhez, hiszen egy közel 12 millió Ft-os tételről van 

szó. Ki veszi meg, hol lesz tárolva, mi ennek a célja? 

Elmondta, hogy a 6 millió Ft-os közvilágítás bővítésnek örül, a körzetében szükség lenne 

pótlásra. 

A Salgó úti lakóépületek utólagos vízszigetelése úgy vélte, hogy még garanciális, hiszen nem telt 

el az 5 éves fenntartási idő. A kivitelezőnek felelősségei vannak ezzel kapcsolatban. 

Megkérdezte, hogy mit takar a 4 millió Ft-os tétel. 

Megkérdezte továbbá azt is, hogy a fűkasza beszerzés hová lett betervezve, mely a 2023. évi 

hitelekkel van kapcsolatban. 

Elmondta, hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat 4.678 ezer Ft-os támogatást kap. 

A Nógrád Megyei Rendőr-főkapitányság térfigyelő kamerarendszer működtetésére 10 millió Ft 

támogatást kap, nem látta, hogy ezt a rendszert lehetne-e bővíteni, hiszen szükség volna rá, mert 

rengeteg illegális hulladéklerakóval találkoznak. Azon az állásponton volt, hogy a 

kamerarendszer működésének feladatát be kellene hozni az önkormányzathoz, és a 10 millió Ft-

ból próbáljanak meg kamerákat kihelyezni. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy a költségvetésben a 2022. évi teljesítés néhány 

adatával ismerkedhetnek meg. Hangsúlyozta, hogy jelentős többletforrások érkeztek az 

Önkormányzathoz, általános működés ágazati feladatainak támogatása jogcímen összességében 

3.470 millió Ft jelentkezett, ami gyakorlatilag az eredeti előirányzathoz képest 170 millió Ft 

plusz forrást jelentett. A REKI támogatás jogcímen 262 millió Ft, az iparűzésiadó kedvezmény 

miatti bevételkiesés kompenzálására 205 millió Ft, működési célú támogatások államháztartáson 

belülről jogcímen 211 millió Ft érkezett az önkormányzat számlájára, amely számadatokból 

látszik, hogy jelentős forrást kapott az önkormányzat.  

Elmondta, hogy a kiadási tételek megfelelnek az előirányzati lehetőségeknek, az eredeti 

előirányzatnak megfelelően teljesültek. Egy évvel ezelőtt is már vészharangot kongattak, hogy 

folyamatosan romlik a költségvetés helyzete, de a gazdálkodás mégis azt mutatja, hogy megfelel 

az előirányzatnak, illetve megfelelően teljesültek. 

A 2023-as költségvetéssel kapcsolatban a kritikáját továbbra is fenntartotta annak érdekében, 

hogy egy ilyen súlyos költségvetést tudjon készíteni a város, milyen tételeket kell a valóságtól 

igen messze álló számokkal helyettesíteni. A közhatalmi bevételeknél megemlítette az 

adóbevételek sort, ahol a 2022. évi várható teljesítéshez képest a növekedés 1.838 millió Ft, tehát 

gyakorlatilag az előző évi adóbevételt meg akarják haladni ezzel az összeggel. 

Elmondta, hogy az anyag készítője korrekt volt, mert leírta a következőket: „figyelembe véve a 

várható bevétel kiesést, valamint a 2023. évi költségvetésben jelentkező egyensúlytalanságot, a 

kiadásoknak a tárgyévi bevételekkel és az előző évi pénzmaradvánnyal nem fedezett forrása is itt 

kerül megtervezésre”.  

Pozitívnak értékelte, hogy az intézményi működési bevételeknél egy valósághoz közeli szám 

jelent meg, ugyanis az előző években minden esetben alultervezés volt. Véleménye szerint a 

hatalmas hiány kikényszerítette, hogy közelítsenek a számok a valósághoz. 
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A tárgyi eszközöknél a korábbi képviselői hozzászólásban említésre került az ingatlan eladás 

témája 404 millió Ft összegben. Megfogalmazódott benne, hogy mi ennek a realitása, vagy csak 

a probléma elfedésének az egyik eszköze? 

Finanszírozási bevételeknél 3.694 millió Ft került megtervezésre, melynek van egy jelentős 

pénzmaradvány része, ami az előző évről érkezett. A hiteleknél egy nagyon komoly 

hitelfelvételre kerül sor. Összességében 872 millió Ft-ot tartalmaz az előterjesztés, a tavalyi 

évben szerződött, illetve az idei évre tervezett összegek is szerepelnek benne. A hitelek 

felhasználására vonatkozóan úgy gondolta, hogy ennek egy része olyan, amire nem biztos, hogy 

szükség lenne. Ez is oka volt annak, hogy nem támogatták az előterjesztést, ugyanakkor látható, 

hogy szükség van a hitelre ahhoz, hogy egyensúlyos költségvetést lehessen összeállítani. 

A továbbiakban a könyvvizsgálói jelentésből az alábbiakat olvasta fel: „Az önkormányzat 2023 

évi költségvetési rendelet-tervezetében annak előterjesztésében bemutatott felvetéseknek és az 

azokat alátámasztó bizonyítékoknak a vizsgálata alapján megállapítottam, hogy a helyi adók és 

adójellegű bevételek előirányzata jelentős kockázatot, illetve a felhalmozási bevételek 

előirányzata bizonytalan bevételi elemeket tartalmaznak.” Véleménye szerint ez egy őszinte 

mondat volt, valamint „A felhalmozási bevételek 2023. évben 313 millió Ft összeggel 

növekednek, amely igen jelentős bevételi elvárást fogalmaz meg, bizonytalanságot tartalmaz az 

évek óta üresen álló épületek értékesítésének realizálása.” 

Elmondta, hogy a szakértői vélemény is azt támasztja alá, hogy újra egy olyan költségvetést 

készülnek elfogadni, amiből mindenki tudja, hogy nem igazán teljesíthető. 

 

Fekete Zsolt: Turcsány László képviselő úr hozzászólására reagálva elmondta, hogy 

költségvetést minden évben kell készíteni, amelynek megvannak a szabályai, a fő sorai. 

Tudvalevő, hogy Salgótarján a Magyar Köztársaság legkisebb megyéjének, legkisebb megyei 

jogú városa, megyeszékhelye, ahová gyakorlatilag 1990 óta nem érkezett olyan szintű beruházás, 

ami a városnak olyan adóbevételt tudna generálni, amivel egy nagyon stabil, előre számítható 

költségvetést lehetne készíteni, és év vége felé azon kellene gondolkozni, hogy a plusz 

bevételeket milyen fejlesztésekre költsék. Elmondta, hogy mindig a központi költségvetési 

támogatás hozta viszonylagos egyensúlyba a város költségvetését, figyelve a takarékos 

gazdálkodásra. Úgy gondolta, hogy az adóbevétel egy kicsit kockázatos, de tudvalevő, hogy az 

Ipari Parkban vannak olyan cégek, akik infrastruktúrát fejlesztettek, 5-600 főt foglalkoztatnak. 

Ha ezek a fejlesztések beérnek, akkor az előző évhez képest magasabb bevételt tudnának 

generálni. 

Az ingatlaneladással kapcsolatban elmondta, hogy van egy félbeszakadt ingatlan értékesítés, ez 

pedig a Pénzügyi és Számviteli Főiskola épülete, amit a Semmelweis Egyetem telephelyéül 

szeretne kialakítani, és az egészségügyi szakközépiskolában a nappali tagozatos képzés mellett 

egy egészségügyi továbbképző intézményt szeretne létrehozni. A volt Rákóczi iskola épületét 

több éve próbálják funkcióval megtölteni, egyházi iskolától kezdve színházi tevékenységen 

keresztül mindenben gondolkodtak, de nem találtak rá befektetőt. 

A sporttámogatással kapcsolatban elmondta, hogy más városokkal szemben itt csak egy uszoda 

van, amit be kellett zárni, mivel a fenntartási költségei jóval magasabbak voltak, mint a korábban 

100%-os üzemelő uszodának a kiadási költségei.  

A REKI támogatással kapcsolatban elmondta, hogy a kapott összeg a helyijárati 

tömegközlekedésre fizetendő veszteségtérítés összegét nem érte el, mintegy 10 millió Ft-ot még 

önkormányzati forrásból hozzá kellett tenni.  

A sporttámogatással kapcsolatban elmondta, hogy ezek a szervezetek egyesületeket működtetnek 

versenysportolókkal, a kosárlabda, kézilabda, a labdarúgás jelentős számú utánpótlás csapattal. 

Sajnálatát fejezte ki, hogy az atlétikapályát még mindig nem tudták megcsinálni, amire nagy 

szükség lenne. 
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A parkoló automaták felújításával kapcsolatban elmondta, hogy a meglévő automaták 

felújításáról van szó. 

A közvilágítással kapcsolatban nem bővítésről, hanem sajnos szűkítésről van szó, mert a város 

nem fogja tudni megfizetni ezt a jellegű közvilágítást. 

A Salgó úti felújításnál sajnálatos módon nem volt betervezve ez a fajta vízszigetelés. Felhívta a 

figyelmet arra, hogy az új beruházásoknál ezen területre fokozott figyelmet fordítsanak az 

illetékesek. 

Elmondta, hogy a fűkaszát a Foglalkoztatási Kft.-nek vásárolja az önkormányzat. 

A Roma Nemzetiségi Önkormányzat közfoglalkoztatási programjához nyújt támogatást az 

Önkormányzat az előterjesztésben szereplő összeggel. Sajnálattal látja a közfoglalkoztatás terén, 

hogy évről évre csökkennek a központi támogatási lehetőségek. Elmondható, hogy a 

közfoglalkoztatási programok Salgótarjánban elérték céljukat, mert 4-5 évvel ezelőtt több, mint 

1200-1300 munkanélküli embert foglalkoztatott a Kft, mára sikerült őket visszavezetni a munka 

világába. Akik itt maradtak közfoglalkoztatottként, azokkal a munkanélküli emberekkel nem 

lehet megfelelő minőségű munkát elvégeztetni. 

Az állami támogatásokkal kapcsolatban elmondta, hogy olyan bizonytalansági tényezők vannak, 

amik majd csak év közben fognak kitisztulni, hogyan alakulnak 2023-ban a normatív 

támogatások, mind a munkabérek tekintetében, mind pedig a gyermekétkeztetést érintő 

nyersanyagnorma tekintetében, valamint a REKI elérhetőségének a lehetősége is ide tartozik. 

Bízik abban, hogy az állam bölcs lesz, és látja a számokat, mivel központilag is le van jelentve 

minden hónapban. 

Elmondta, hogy a költségvetésben minden évben vannak olyan sorok, amik biztos, hogy nem 

fognak teljesülni bevételi oldalon. Polgármesterként a városvezetéssel, a kormányzatokért felelős 

tanácsnok úrral mindent megtesznek annak érdekében, hogy ezt az évet nullára tudják teljesíteni, 

és a 2021-2027 időszakot el tudják kezdeni. Elmondta, hogy 2021-2027 között van a következő 

tervezési időszak, a tervek készen vannak, már a tavalyi évben el tudták volna kezdeni a 

fejlesztéseket, de nem tudnak szerződéseket kötni, a kivitelezési munkák pedig egyre drágábbak 

lesznek. 

Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy Áder János volt köztársasági elnök úrral klímastratégia ügyben 

volt megbeszélés. Annak ellenére, hogy többször van szmogriadó Salgótarjánban, mégis az 

országban lévő városok közül itt a legjobb a levegő a rengeteg erdőnek köszönhetően sajnos a 

mérő van rossz helyen. 

A Modern Városok Programmal kapcsolatban elmondta, hogy Lázár János miniszter úr kért egy 

beszámolót, hogy hol tart a város 2017-hez képest. Azok a fejlesztések, amiket úgy terveztek, 

hogy 4-5 év múlva bevételt képesek generálni, azok el sem tudtak indulni. Olyan fejlesztések 

valósultak meg, amik a város szempontjából plusz bevételt nem hoznak. A tárgyalások ismételten 

elindultak, reményei szerint azok a fejlesztések, amik a város számára bevételt tudnak teremteni 

megindulhatnak. Salgótarján jövője és élete mindenki számára fontos, és nem lehet belőle 

egyértelműen politikai kérdést csinálni. 

 

A továbbiakban Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Hozzászólásában elmondta, hogy a Modern Városok Programban sok minden 

nem valósult meg, viszont a kórház területén olyan beruházás valósult meg, ami Salgótarján és 

Nógrád megye lakosságának egészségét pozitív irányba fogja befolyásolni, javítani. Véleménye 

szerint ez egy fontos eredmény. 

A Salgó úti ingatlanok vízszigetelésével kapcsolatban furcsának találta, amikor Polgármester úr 

azt mondta, hogy nem lehetett tudni, hogy azoknak a házaknak a vízszigetelésével gond van. 

Turcsány László képviselő úrral bejáráson volt a területen, fotókat készített, szemmel látható volt 

az épületek hiányossága, melyet a közgyűlésen jeleztek. Elmondta, hogy a költségvetésbe 
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betervezett 4 millió Ft nem nagy tétel az utólagos vízszigetelésre, de ezt már a felújítás alatt is 

látni kellett volna. 

A Forgách telepi városrehabilitációnál érintett házaknak is szüksége van a vízszigetelésre, 

azoknak a házaknak is komoly műszaki problémái vannak. Kérte, hogy az illetékesek nézzék 

meg, hogy a tervekben szerepel-e a vízszigetelés, ha nem még most tervezzék be, hogy ne utólag 

kelljen a problémát megoldani. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy ő is volt kint a területen, és nem értette, hogy a 

csatornavizet miért a szigeteletlen alap alá vezetik be, ezt jelezte is a kivitelezőnek. Kérte az ott 

dolgozó szociális munkásokat, hogy hívják fel a lakók figyelmét a felújított lakások megfelelő 

szellőztetésére, hiszen műanyag nyílászárók lettek beépítve. 

Örömét fejezte ki, hogy a Modern Városok Programban három dolog teljesült: a 21. főút 

négysávosítása, az Onkológiai Központ megépült, az infrastruktúra készen van, már csak kellő 

számú humán erővel kell megtölteni, hogy ebben a gyönyörű környezetben kellőképpen lehessen 

a gyógyítást végezni, valamint a város és városkörnyéki települések egyházi ingatlanjai is 

megújultak.  

Elmondta, hogy jó lenne, ha azok a fejlesztések is megvalósulnának, amelyek a városnak 

bevételt jelentenének. 

 

A továbbiakban Fenyvesi Gábor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Fenyvesi Gábor: Hozzászólásában elmondta, hogy folyamatosan azt lehet hallani, hogy az 

önkormányzat mit nem tud megcsinálni, milyen külső tényezőktől függ a város. 

Úgy gondolta, hogy 2014-ben, 2016-ban, illetve 2019-ben amikor megnyerték a választást, a 

városlakók bíztak a jelenlegi városvezetésben és elvárják, hogy utat találjanak a problémák 

megoldásában. 

A kormányzati támogatásokkal kapcsolatban elmondta, hogy óriási különbség van kormány és 

kormány között. 2006-2010 között a szocialista kormányzatba majdnem belerokkant az 

önkormányzat, pedig mindent megtettek akkor, hogy segítséget kapjanak, de nem kaptak. Ha a 

FIDESZ kormány nem konszolidálja az önkormányzatokat, Salgótarján néhány milliárd Ft-os 

hitelt cipelne még most is, ami abban az időszakban keletkezett. 

Elmondta, hogy ez a költségvetés is tervez azzal, hogy a kormányzat a továbbiakban sem fogja 

elengedni Salgótarján kezét, és ha probléma van, akkor be fog avatkozni, és segíteni fog. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában arra utalt, hogy egy Képviselő úrral együtt voltak azon a tárgyaláson, 

amikor a közüzemi díjak emeléséből származó többlet kiadásokról tárgyaltak.  

Elmondta, hogy a konszolidáció nem oldotta meg a működési hiány kezelését, ugyanis 1997-től 

olyan cégek nem települtek a városba, akik az adójukkal hathatósan hozzájárulnak a város 

fenntartásához. Nem állítja, hogy minden probléma oka kívülről ered, de sajnos a legtöbb 

probléma igen. Elmondta, hogy óriási erőfeszítések voltak arra vonatkozóan, hogy a Modern 

Városok Programba olyan programokat emeljenek be, amitől bevétele lesz a városnak, valamint 

óriási munkát tett bele abba, hogy felsőfokú oktatási intézmény legyen Salgótarjánban. 

 

A továbbiakban Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Hozzászólásában elmondta, hogy az előterjesztés tartalmazza, hogy mekkora 

támogatást nyújtanak a kézilabda, a kosárlabda és a labdarúgás sportágnak, mely utóbbiban két 

egyesület található, az SBTC, illetve az Építők KC, ugyanakkor az összes többi sportág 

támogatására 5 millió Ft van elkülönítve. Megkérdezte, hogy ebben a költségvetési helyzetben, 

amiben a város most van nem kockázatos-e 60 millió Ft-os sporttámogatást megítélni. 
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Együttérez azokkal a sportolókkal, akik ebben a támogatásban részesülnek, ugyanakkor nem 

gondolja, hogy egy amerikai félprofi kosárlabdázó fizetését, vagy megélhetését a városnak 

kellene finanszírozni. Megkérdezte, hogy szükség van-e ennek a támogatási összegnek közel 15 

millió Ft-os emelésére. 

A közvilágítással kapcsolatban Polgármester úr azt mondta, hogy szűkítésre van szükség, az 

előterjesztésben mégis bővítés van írva, akkor javítani kellene „közvilágítás racionalizáció”-ra. 

Több olyan helyet is tudna javasolni, ahonnan le kellene szerelni a világítótestet, és áthelyezni 

máshová. 

Ismételten megkérdezte, hogy a hangosítást melyik céghez tervezték, illetve mi szükség van rá. 

A korábbi években többször vásároltak már hangtechnikai eszközöket több 10 millió Ft értékben. 

Az illegális hulladék felszámolásánál nagyobb szükség lenne erre a közel 12 millió Ft-ra. 

Fenyvesi Gábor képviselő úr hozzászólásához csatlakozva elmondta, hogy 2014 előtt a város 3,2 

milliárd Ft-os konszolidációs lehetőséget kapott így a város 2014-ben 900 millió Ft-os többlettel 

zárta az évet működési, vagy felhalmozási oldalon. 

Elmondta, hogy a Foglalkoztatási Kft. fejlesztése és támogatása megfelelően összeállított, 

viszont úgy gondolta, hogy a fűkasza beszerzését a Kft. során kellett volna megjeleníteni. 

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy lesz lehetőség új lámpák kihelyezésére, viszont át kell gondolni, 

hogy az üzemeltetési költségen hol lehet megtakarítani a világítás időtartamának csökkentésével. 

Az illegális hulladéklerakók megszüntetésével kapcsolatban nagyobb hangsúlyt helyezne arra a 

szemléletformálásra, hogy ne alakuljanak ki illegális hulladéklerakók, ténylegesen életbe lépjen 

az a büntetési mechanizmus, hogy bűncselekmény a szemetelés, ezzel is példát statuálni, hiszen 

sokat sportot űznek abból, hogy a bontásra ítélt önkormányzati ingatlanokba tetemes mennyiségű 

szemetet hordanak. 

Elmondta, hogy a fűkaszák megvásárlására hitelből kerül sor. 

 

A hangtechnikai eszközök beszerzésével kapcsolatban Egyed Andrásné irodavezető asszonynak 

adta meg a szót. 

 

Egyed Andrásné: Hozzászólásában elmondta, hogy a hangtechnikai rendszer a kulturális és 

infrastruktúra kialakítása, fejlesztése feladat között szerepel, nem a környezetvédelemhez 

kapcsolódik, és a REMEK Kft. részére került beszerzésre a tavalyi évben, de a kifizetés az idei 

évre áthúzódott. Szakmailag alátámasztott és indokolt a beszerzés, a korábbi fénytechnikai 

rendszer került felújításra, illetve került beszerzésre, hogy megfelelő színvonalú előadásokat 

lehessen tartani a József Attila Művelődési Központban. 

 

Fekete Zsolt: Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Az illegális hulladékokkal kapcsolatban elmondta, hogy fontos a szemlélet, a 

hozzáállás megváltoztatása, ami benne is van a költségvetésben. Véleménye szerint a 

legfontosabb dolog a kamerarendszer bővítése lenne. Javasolta, hogy a képviselők gyűjtsék be a 

körzetükben azokat a helyeket, ahová kamerákat kellene telepíteni. Elmondta, hogy a Művész 

telepre kért kamera menetközben máshová került. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy mobilkameráról van szó, ami időközönként 

áthelyezésre kerül. 

 

A továbbiakban Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 
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Tolnai Sándor: Fenyvesi Gábor képviselő úr mondandójához csatlakozva úgy gondolta, hogy a 

közgyűlés egy politikai testület, tehát a politika elfér a közgyűlési teremben. Észrevételük szerint 

Polgármester úr külső okokban keresi a problémát a fejlesztések elmaradása kapcsán. Próbáltak 

tájékozódni a tekintetben, hogy miért nem haladnak bizonyos fejlesztések, és miért az a két 

terület valósult meg, ami nem az önkormányzat kezelésében működik, gondolt itt a plébániák 

felújítására, illetve az onkológiai központ fejlesztésére. Az okok között szerepelnek az 

előkészítési, tervezési problémák. Elmondta, hogy az elmúlt időszakban nagyon sok mindent 

megtervezett az önkormányzat több tíz millió Ft-ért, majd valami oknál fogva nem lehetett 

megcsinálni. 

Irodavezető asszonyt megkérte, hogy a következő Pénzügyi Bizottsági ülésre készítsen egy 

kimutatást arra vonatkozóan, hogy hány olyan tervezési feladat történt, amit később nem lehetett 

használni, esetleg pótlólagos tervezéseket kellett készíteni abból kifolyólag, hogy nem volt 

kellően előkészítve a tervezés, vagy nem volt előtte lakossági konzultáció.  

Problémája volt azzal, hogy jelentős tervezési kiadások vannak a költségvetésben, aminek nagy 

része hitelből lesz finanszírozva. 

A REKI támogatással kapcsolatban elmondta, hogy a kifizetetlen számlákra vonatkozik a 

támogatás. A Közgazdasági Iroda azt az összeget tudja benyújtani támogatásként, amelyik 

számla nincs kifizetve.  

A legélhetőbb városokra készült KSH kimutatás eredményében látható, hogy a város az utolsó 

helyen áll. Úgy gondolta, hogy lehet külső okokra hivatkozni, de mindenkinek meg kellene 

tennie azt, ami a dolga. Sajnálatos módon felgyorsult a város népességének fogyása, az elmúlt 

évi 500 főhöz képest 900 fő fölött van ez az érték. 

Hiányolta, hogy nincs megfelelő egyeztetés az ellenzéki képviselőkkel, nem hívják meg őket egy 

kerekasztal megbeszélésre az elképzelésekkel kapcsolatban. 

Érthetetlen volt számára, hogy az uszoda zárva van, ennek ellenére eszközfejlesztést hajtanak 

végre 4,8 millió Ft értékben. 

Az említett okok miatt a költségvetést nem tudja támogatni. 

 

Fekete Zsolt: Megköszönte Képviselő úrnak, hogy világossá tette, hogy mi a REKI-nek a 

módszertana, amivel nem értenek egyet. Elmondta, hogy mindig a kifizetetlen számlákra nyújtja 

be az Önkormányzat az igényét, amit nem szoktak teljes mértékben megkapni. 

Elmondta, hogy a hitelből a tervezési munka van megelőlegezve, amikor megkapják a 

támogatást ez a forrás visszaérkezik, és ebből tudják visszafizetni a hitelt. 

A Modern Városok Programban elkészített tervek alapján nem kapták meg a támogatási 

összeget, ezért nem tudtak továbblépni. Tisztában volt azzal, hogy az Onkológiai Központ 

honnan indult, milyen nehézségei voltak, és hol tart most. 

A kormányzatnak és személy szerint neki is fontos volt, hogy az egyházi intézmények, 

templomok, plébániák megújuljanak, ezért megkapták az építkezésre a forrást. 

A tóstrandi rekreációs területre Rektor úrnak nem állt módjában megadni azt az összeget, amivel 

tovább tudott volna lépni az Önkormányzat. Elmondta, hogy forráshiány miatt leállították a 

Modern Városok Programot, melynek már a 4. tulajdonosa van.  

Irodavezető asszonyt kérte, hogy tájékoztassa bizottsági elnök urat a kért fejlesztésekről. 

Megkérte a képviselőket, hogy ha megkapnak egy anyagot legyenek szívesek javaslatot tenni, 

hogy ne kelljen többször kiküldeni. Megkérte továbbá Irodavezető asszonyt, hogyha a 

fejlesztések tekintetében határkőhöz érnek szóljon, és akkor leülnek egy kerekasztal 

megbeszélésre a képviselőkkel. 

 

A továbbiakban Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 
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Czene Gyula: A sporttámogatással kapcsolatban elmondta, hogy korábban több egyesülettel is 

kapcsolatban volt, és tudja, hogy hogyan jöttek a források a működéshez. Salgótarjánba ma a 

TAO-s pénzek nem nagyon áramlanak. Ma már a cégek nem adhatnak úgy támogatást az 

egyesületeknek, mint korábban. Elmondta, hogy a városnak szüksége van minőségi sportra, a 

támogatás, amit kapnak nem túl nagy, de ezzel együtt a két minőségi sport működésével 

élhetőbbé válik a város, amit fontosnak tart. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 10 igen szavazattal, 4 nem szavazat ellenében az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

A 3/2023. (II.28.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

A napirend tárgyalása után 10 perc szünetet rendelt el. 

 

SZÜNET 

 

4. Javaslat az egyes anyakönyvi eljárásokról szóló 24/2017. (VI.27.) önkormányzati 

rendelet módosítására  

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az anyakönyvi események 

engedélyezését, az eseményhez kapcsolódó igénybe vehető egyéb szolgáltatásokat a Közgyűlés 

egyes anyakönyvi eljárásokról szóló 24/2017. (VI.27.) önkormányzati rendelete tartalmazta. 

A rendelet módosítására több okból volt szükség, többek között az anyakönyvi eseményekhez és 

az egyéb szolgáltatáshoz kapcsolódó, energiaárak növekedése miatti díjak változása miatt, 

valamint pontosításra kerültek az anyakönyvi esemény lebonyolításához alkalmas hivatali 

helyiség igénybevételére, továbbá a hivatali helyiségen kívüli lebonyolítására vonatkozó 

rendelkezések. 

Kérte, hogy a rendelet módosítására előterjesztett javaslatot vitassák meg és fogadják el. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

 

A 4/2023. (II.28.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

5. Javaslat a településrendezési eszköz M-17 jelű módosítását megelőző környezeti 

vizsgálat szükségességéről és a helyi partnerségi egyeztetési szakasz lezárásáról 

Előterjesztő: Angyalné Wilwerger Józsa főépítész 

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy az előterjesztés a JYSK áruház környezetét érintő 

településrendezési eszközök módosításával kapcsolatban két közbenső döntést tartalmazott, 
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egyrészt az előzetes környezeti vizsgálat szükségességéről, másrészt a helyi partnerségi 

egyeztetés lezárásáról.  

A helyi partnerségi egyeztetés során, melyet 2022. december 14. és 2023. január 9. között 

hirdettek meg a város honlapján, kifogásoló észrevétel nem érkezett. 

A határozati javaslat a településrendezési eszköz módosítása helyi partnerségi egyeztetési 

szakaszának lezárására, valamint a várható környezeti hatások jelentőségének eldöntésére 

irányult. 

 

A Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

11/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a településrendezési 

eszközök M-17 jelű módosítása során megállapítja, hogy a helyi partnerségi egyeztetési 

szakaszban kifogásoló észrevétel nem érkezett, ezért a helyi partnerségi egyeztetést lezárja.  
 

Határidő: 2023. február 28. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés a környezet védelméért felelős szervek véleményét arról, hogy a hatáskörükbe 

tartozó környezet- vagy természetvédelmi szakterületet illetően várható-e jelentős környezeti 

hatás, az 1. melléklet szerint megismerte, azokat elfogadja és megállapítja, hogy környezeti 

vizsgálat nem szükséges. 
 

Határidő: 2023. február 28. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

6. Tájékoztatás az Intézkedési terv végrehajtásáról és javaslat további döntések 

meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés 2022. októberi 

ülésén döntött a drasztikus energia-áremelkedés hatásainak enyhítése érdekében szükséges 

önkormányzati intézkedések meghozataláról. 

A határozatban meghozott döntések és határidők felülvizsgálata 2023. február 15-ig megtörtént, 

a tapasztalatokat az előterjesztés első része tartalmazta. A határozati javaslat az önkormányzat 

további működőképességének fenntartására és a 2023. évi költségvetés végrehajtása érdekében 

szükséges döntések meghozatalára tett javaslatot. 

 

Az előterjesztéshez kiegészítést lett megküldve a Közgyűlés tagjainak, melyet a bizottságok 

megtárgyaltak. 
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Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági 

Bizottság 11 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 8 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

támogatta az előterjesztést. 

 

A továbbiakban Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Hozzászólásában elmondta, hogy az előterjesztés 3. oldalán van egy megjegyzés, 

miszerint a Salgó Vagyon Kft. földgázfelhasználása nagy mértékben csökkent a korábbi évekhez 

képest, illetve a lekötött értékekhez képest. Megkérdezte, hogy fennáll-e a veszélye annak, hogy 

ez többletköltséget, büntetést fog jelenteni, mert információi szerint ezt már megszüntették. 

 

Fekete Zsolt: Válaszadásra Méhes András ügyvezető igazgató úrnak adta meg a szót. 

 

Méhes András: Válaszában elmondta, hogy február elején lépett életbe az a döntés, miszerint a 

toleranciasávot 60%-ra csökkentették a 75% helyett. A gondjuk a tavalyi október, november, 

december hónapokkal van, mert egyrészt enyhe volt az ősz és a tél eleje, másrészt a 

megnövekedett költségek miatt többen nem kérték a szolgáltatás, ami miatt alul teljesítés 

keletkezett.  

Elmondta, hogy az eddigi közlések szerint októberre és novemberre közölte az MVM a büntetés 

mértékét, a december hónapra a cég számolta ki. Ez az összeg összesen a 3 hónapra 164 M Ft, 

mely még nincs kiszámlázva. A kérdéseikre nem kaptak még olyan konkrét választ, hogy kell-e 

számolniuk a büntetéssel, vagy valamilyen módon ez a támogatást megkapják-e. 

Elmondta, hogy a szolgáltató lehetővé tette, hogy a június 1-jével megkötött szerződésüknek a 

januártól szeptember 30-ig terjedő részét korrigálják. Ez a korrigálás megtörtént és januárban 

már belefértek a toleranciasávba, februártól pedig a 60% miatt természetesen bele fognak férni. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy a határozati javaslat 1. pontjában az a 

szövegrész szerepel, hogy a „rendezvényeket 2022. november 1-től a 2022/2023-as év fűtési 

időszakának a végéig”. Megkérdezte, hogy ez milyen dátumot jelez, mert más van a szolgáltatási 

szerződésben és már a gyakorlatban. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy április 15. vagy ameddig a fűtés szükséges. Azok a 

rendezvények, ahová nem kell a helyszínt külön felfűteni, azok a rendezvények korábban is meg 

voltak tartva.  

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

12/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a drasztikus energia-

áremelkedés hatásainak további kezelésére és Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata 

működőképességének fenntartása céljából a drasztikus energia-áremelkedés hatásainak enyhítése 

érdekében szükséges önkormányzati intézkedésekről szóló 162/2022.(X.27.) határozatát 

(továbbiakban: Határozat) az alábbiak szerint módosítja: 
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1./ A Határozat 6. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„6./ A Közgyűlés dönt arról, hogy az önkormányzati költségvetési szervek, továbbá a 100%-

os tulajdonában álló gazdasági társaságok saját rendezvényeket csak a polgármester előzetes 

engedélyével szervezhetnek 2022. november 1-től a 2022/2023-as év fűtési időszakának 

végéig a korlátozott működésre tekintettel. Ezen tiltás alól kivételt képeznek az 

önkormányzati rendezvények.” 

Határidő: értelemszerűen   

Felelős: intézményvezetők, ügyvezető igazgatók 

 

2./ A Határozat 8. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„8./ A Közgyűlés dönt a Balassi Bálint Megyei Könyvtár Salgótarján, Kassai sor 2. sz. alatti 

épületének 2022. november 1-től a 2022/2023-as év fűtési időszakának végéig tartó 

részleges bezárásáról, azzal, hogy a könyvtári szolgáltatás ellátása a földszinti klub 

helyiségben és előadóteremben alternatív fűtés (légkondicionáló) biztosítása mellett történik 

az alábbi nyitva tartással: 

Kedd: 10:00-18:00 

Szerda: 8:00-16:00 

Csütörtök: 10:00-18:00” 

Határidő: azonnal 

Felelős: Molnár Éva, Balassi Bálint Megyei Könyvtár igazgató 

 

3./ A Határozat 9. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„9./A Közgyűlés dönt a Dornyay Béla Múzeum Salgótarján, Múzeum tér 2. és a Zemlinszky 

Rezső utca 1. szám alatti épületeinek 2022. november 1-től a 2022/2023-as év fűtési 

időszakának végéig tartó zárva tartásáról, azzal, hogy a dolgozók munkavégzése a Múzeum 

székhelyén alternatív fűtés (légkondicionáló) biztosítása mellett történik. A Bányamúzeum 

ezen időszak alatt is fogadhat látogatókat. A Múzeum székhelyén az V. Országos 

Rajztriennálé időtartama alatt heti két alkalommal fogadhat látogatókat.” 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Shah Gabriella, Dornyay Béla Múzeum igazgató 

 

4./ A Határozat 10. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„10./A Közgyűlés dönt arról, hogy a Dornyay Béla Múzeum 2023. december. 31-ig 

kizárólag pályázathoz kapcsolódó kiállítások esetében vállalhat kötelezettséget és folytathat 

előkészületi munkálatokat, egyéb kiállítások esetében a polgármester előzetes 

engedélyével.” 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Shah Gabriella, Dornyay Béla Múzeum igazgató 

 

5./ A Határozat 12. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„12./ A Közgyűlés dönt a REMEK Nonprofit Kft. szervezeti keretin belül működő Bátki 

József Közösségi Ház épületének 2022. november 1-től a 2022/2023-as év fűtési 

időszakának végéig tartó zárva tartásáról, amellett, hogy egy helyiséget a szociális 
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étkeztetéshez (népkonyha) és a fiókkönyvtár feladatai ellátásához, valamint a civil 

szervezetek működéséhez alternatív fűtés üzemeltetése (légkondicionáló) mellett biztosítani 

kell.” 

Határidő: azonnal 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 

 

6./ A Határozat 14. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„14./ A Közgyűlés dönt a Városi Sportcentrum kiszolgáló épületei 2022. november 1. – 

2023. március 31. közötti zárva tartásáról. 

A Közgyűlés felkéri az igazgatót, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg.” 

Határidő: azonnal 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 

 

7./ A Határozat 16. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„16./ A Közgyűlés dönt a Csillag Jelenlétház (Zagyvapálfalva) és Bázis Jelenlétház 

(Baglyasalja) korlátozott, heti 16 órában történő nyitvartartásáról 2022. november 15-től a 

2022/2023-as év fűtési időszakának végéig. 

A Közgyűlés felkéri a jegyzőt, hogy a csökkentett nyitvatartáshoz kapcsolódó munkáltatói 

intézkedéseket hozza meg.  

A Közgyűlés felkéri a Társulás elnökét, hogy a döntésről tájékoztassa a Társulási Tanácsot.” 

Határidő: azonnal   

Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

8./ A Határozat 20. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„20./ A Közgyűlés dönt a Városi Tanuszoda 2022. november 1-2023. március 31. közötti 

zárva tartásáról.” 

Határidő: azonnal   

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

          Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 

 

9./ Határozat 25. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

„25./A Közgyűlés kezdeményezi a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális 

Központja szervezeti keretein belül működő  

a) Salgótarján, Füleki út 41. szám alatti épület részleges bezárásának meghosszabbítását a 

2022/2023-as év fűtési időszakának végéig; 

b) támogató szolgálat irodáinak a Horizont Nappali Ellátó Központ épületben történő 

tevékenység ellátását a 2022/2023-as év fűtési időszakának végéig, 

c) Aranykor és a Várkapu Idősek Klubjainak nyitvatartási idejében kijelölt 

melegedőhelyként történő funkcionálását a 2022/2023-as év fűtési időszakának végéig. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

10./ A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy vizsgálja meg Salgótarján közvilágításának 

időtartamával, illetve mértékével kapcsolatos korlátozások lehetőségét és amennyiben annak 
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eredményeként döntés meghozatalát tartja szükségesnek, abban az esetben a rendelet-

tervezetet terjessze a Közgyűlés soron következő ülése elé.  

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

7. Javaslat a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása 2022. évi 

feladatellátásáról és működéséről szóló beszámoló jóváhagyására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat a 

jogszabályokban előírt szociális, gyermekjóléti és egészségügyi alapellátási kötelezettségének 

egy részét társulási formában látja el, a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális 

Központja szervezeti keretein belül. 

A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény, valamint a Társulási Megállapodásban 

foglaltak alapján a Társulás működéséről a tag köteles évente beszámolni. 

A beszámolóban a Társulás 2022. évi feladatellátása és működése került bemutatásra. 

 

A Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

13/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarján és Térsége 

Önkormányzatainak Társulása 2022. évi feladatellátásáról, működéséről szóló beszámolót az 1. 

melléklet szerint jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

 

8. Javaslat a Kelet-Nógrád Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 2022. évi működéséről 

szóló beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Kelet-Nógrád Térségi 

Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Megállapodása alapján a Társulási Tanács tagjai 

kötelesek évente egyszer a képviselő-testületüknek, közgyűlésnek beszámolni a Társulás 

tevékenységéről, pénzügyi helyzetéről, a Társulás céljának előrehaladásáról. A 2022. évről szóló 

beszámoló a határozati javaslat mellékletét képezte. 

 

A Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 10 igen szavazattal támogatta 

az előterjesztést. 
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Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

14/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Kelet-Nógrád Térségi 

Hulladékgazdálkodási Társulás 2022. évi működéséről szóló beszámolót a melléklet szerint 

elfogadja.  

 

Határidő: azonnal  

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

9. Javaslat a Kelet-Nógrádi Hulladékrekultivációs Társulás 2022. évi működéséről szóló 

beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az előző napirendeknél 

elhangzottak alapján az előterjesztés a Kelet-Nógrádi Hulladékrekultivációs Társulás 2022. évre 

vonatkozó beszámolóját ismertetette. 

 

A Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 10 igen szavazattal támogatta 

az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

15/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Kelet-Nógrádi 

Hulladékrekultivációs Társulás 2022. évi működéséről szóló beszámolót a melléklet szerint 

elfogadja.  

 

Határidő: azonnal  

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

10. Beszámoló Salgótarján Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 2022. évi 

tevékenységéről 

Előterjesztő: dr. Romhányi Katalin jegyző 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló törvény rendelkezései alapján a jegyző évente beszámol a képviselő-

testületnek a hivatal tevékenységéről.  
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Az előterjesztés alapján a Közgyűlés tagjai átfogó képet kaphatnak a Hivatal 2022. évi 

munkájáról.  

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági 

Bizottság 11 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában a Városüzemeltetési Iroda tevékenységével kapcsolatban tett 

észrevételeket. 2014. óta javaslatokat fogalmaz meg az iroda munkatársai felé arra vonatkozóan, 

hogyan lehetne a képviselők által jelzett bejelentéseket minél gyorsabban és hatékonyabban 

megoldani. Bizonyos tekintetben voltak pozitív eredményei, de leginkább negatív dolgokat 

tapasztalt. Az elmúlt időszakban több alkalomban írásban jelzett különböző problémákat a 

körzetéből, amelyre 90%-ban nem érkezett válasz, 10%-ban pedig olyan választ kapott, hogy 

nincs elegendő pénz bizonyos feladatok ellátására, nincs elfogadott költségvetés, ami miatt 3 

hónapon keresztül az iroda nem látja el a feladatát. 

Évekkel ezelőtt jelezte, hogy a Sugár úti játszótérnél van egy akna, aminek ellopták a fedlapját, 

balesetveszélyes, de mégsem oldották meg a problémát. 

Elmondta továbbá, hogy a Gorkij krt. 5-7. társasháznál van egy kis 1,5*1 méteres betonhíd, ami 

azért fontos, mert ha mentőautó érkezik a házhoz a mentősök nem tudnak felmenni a ház előtti 

borzalmas állapotban lévő lépcsőn. Ezt a problémát szintén 3 éve jelezte az irodán. A megoldás 

érdekében Irodavezető úrral végig járta az érintett helyeket, mindegyikkel egyetértett, hogy meg 

kellene oldani mégis csak különböző kifogásokat hallott, miért nem lehet elvégezni a munkát. 

Ilyen volt a forráshiány, szakemberek hiánya, miközben különböző fejlesztésekről születik 

döntés. Úgy gondolta, hogy ezen a gyakorlaton változtatni kell. 

Elmondta, hogy a tavalyi évben bekérték a képviselőktől, hogy milyen hibákat tapasztalnak a 

körzetükben, de erre választ sem kaptak. A városlakóknak nem tudnak mit mondani, mert nem 

kapnak visszajelzést arra, amire korábban ígéretet tettek, hogy mit mikor fognak tudni teljesíteni. 

Szép dolognak tartotta, hogy komoly fejlesztésekről értekeznek, miközben a lakosságot zavaró 

apró problémákra nincs pénz. Megoldást kell találni, hogy minél hatékonyabban és gyorsabban 

el tudják végezni a feladatokat. Ha nem tudják megoldani közfoglalkoztatásból, akkor létre kell 

hozni egy brigádot, vagy fel kell kérni külső vállalkozót, el kell különíteni erre külön keretet. 

Elmondta, hogy a Polgármesteri Hivatal beszámolóját nem fogja elfogadni, és kérte a jelenlévő 

képviselőket, hogy tartózkodással jelezzék, hogy nincsenek egyedül a frakcióban a problémával. 

Kérte, hogy az általános tartalékból legyen átcsoportosítva forrás, hogy a minimális 

balesetveszélyes tételekhez a gyorsítást lehetővé tegyék. 

 

Fekete Zsolt: Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Czene Gyula: Hozzászólásában elmondta, hogy képviselőként és bizottsági elnökként van 

rálátása a Hivatal tevékenységére és kellemes tapasztalatai vannak. Mindenki számára köztudott, 

hogy a polgármesteri hivatalok az alaptörvény szerint is az önkormányzatiság kiemelten fontos 

szervei. Ismert, hogy az önkormányzatokat milyen sérelmek érik, a hivatal munkatársai ilyen 

körülmények között, a jogszabályokkal összhangban igyekeznek előkészíteni a testületi szervek 

döntéseit, figyelnek a végrehajtásra. Elmondta, hogy esetenként lehet bírálni a hivatal munkáját, 

de nem akármilyen nehézségű, alapos odafigyelést igénylő tevékenységet végeznek. 2022-ben is 
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a váratlan helyzetek sokaságához kellett alkalmazkodni egyes irodák munkatásainak és 

vezetőinek. 

Véleménye szerint a beszámoló alapos és színvonalas, rendkívül szerteágazó tevékenységről 

adott tájékoztatást, valamint problémaérzékeny is. Megtalálhatóak benne a megoldatlan 

problémák, és a hivatal előtt álló feladatok. Ilyen például a költségvetést is befolyásoló 

kényszerű intézkedések, az egészségügyi helyzetet negatívan érintő problémák, a covid hatásai, a 

klímahelyzettel kapcsolatos tennivalók, az energiatakarékossággal kapcsolatos kényszerű 

intézkedések. 

Összességében a Hivatal 2022. évi elvégzett munkája dicséretet érdemelt. 

 

Fekete Zsolt: Megkérte Pataki Csaba alpolgármester urat, és Szatmáry Zsolt irodavezető urat, 

hogy közösen nézzék meg azokat a kéréseket, hibákat, amik beérkeztek, válaszoljanak rá és 

állítsanak fel fontossági sorrendet azokra a problémákra, amiket gyorsan el kell hárítani. A 

költségvetésbe 10-12 millió Ft-ot gyorsreagálásra elkülönítettek. 

Úgy gondolta, hogy a Hivatal minden nehézség ellenére (home office, a covidból adódó jelentős 

számú megbetegedés) egy-két esettől eltekintve a határidőket mindig tudta tartani. Hálás 

azoknak a kollégáknak, akik hűségesek az önkormányzathoz, a hivatalhoz és anyagi okok miatt 

nem mentek el máshová dolgozni. 

Külön megköszönte a hivatal munkatársainak, hogy az elmúlt időszakban a hideg irodákban 

fagyoskodva dolgoztak. Megköszönte Jegyző asszony munkáját, aki összefogta a hivatal 

tevékenységét. Egy mondatot idézett: „Csak az hibázik, aki dolgozik.” 

 

A továbbiakban Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Hozzászólásában elmondta, hogy képviselőként a Városüzemeltetési 

Irodával, a közterület-felügyelettel van napi kapcsolatban, valamint a Hatósági Irodával. 

Bizalmát fejezte ki arra vonatkozóan, hogy a gyorsreagálású csoport segíteni tud abban, hogy 

egy adott problémát minél előbb elhárítanak. Nemrégiben történt egy baleset az új köztemetőnél, 

ahol személyi sérülés ugyan nem történt, de megrongálták a buszmegállót. A helyszínre kiérkező 

kollégák hozzáállása nem tetszett neki, szemléletváltásra lenne szükség. 

Megköszönte a Hatósági Irodának a hozzáállását a feladatokhoz, a Városüzemeltetési Irodánál is 

fogadókészséget lát, de a gyorsasággal neki is gondja van. Menjenek ki az adott helyszínre, 

vegyék fel a kapcsolatot az ott élőkkel, ez nagyban segítené a problémák megoldását. 

 

Fekete Zsolt: Pataki Csaba alpolgármester úrnak adta meg a szót. 

 

Pataki Csaba: Válaszában elmondta, hogy a Képviselő úr által említett problémák nem 

ismeretlenek, azonban amikor egy hiányosságot kezelni szeretnének a legelső feladat, hogy 

megnézik kinek a tulajdona az adott fedlap, milyen közműszolgáltatónak, vagy más 

szolgáltatónak a feladata javítani, pótolni, hiszen nem minden esetben önkormányzati feladat. 

Előfordultak olyan esetek is, amikor valamit megjavítottak, pótoltak, majd egy hét múlva ismét 

eltulajdonították. Elmondta, hogy a gyorsreagálású csoport célja, hogy minél gyorsabban tudják 

a hiányosságokat pótolni. Érzékelik a problémát, türelmet kért. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Válaszában elmondta, hogy elfogyott a türelem, hiszen 3-4 éve várnak arra, 

hogy a probléma megoldódjon. Nagyobb tételeknél türelmesen várt, de ahol balesetveszélyről 

van szó, ott nem lehet várni. 
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Fekete Zsolt: Elmondta, hogy Aljegyző úrral megvizsgálják a bejelentéseket tulajdonjogi 

szempontból. Nem önkormányzati feladatnál megnézik, hogy elkerítés, vagy jelző bója 

kihelyezése alkalmazható-e, majd felhívják a figyelmet a helyreállításra. 

Bejelentette, hogy a Városüzemeltetési Iroda közterület-felügyelőinek új munkabeosztása lesz, 

este és hétvégén is dolgozni fognak, és ellenőrizni fogják azt, aki tilosban parkol, zöldterületre 

áll, szemetel, vagy egyéb szabálysértést követ el. Reményét fejezte ki, hogy ennek köszönhetően 

nem büntetések kerülnek kiosztásra, hanem megváltozik a lakosság szemlélete. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 10 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta:  

 

16/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarjáni Megyei Jogú 

Város Polgármesteri Hivatala 2022. évi tevékenységéről szóló beszámolót az 1. melléklet szerint 

elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

 

11. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata egészségfejlesztési 

programjával összefüggő döntések meghozatalára 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés a 102/2022.  

(VI. 28.) határozattal fogadta el az Önkormányzat egészségfejlesztési programját.  

Az előterjesztés az egészségfejlesztési program végrehajtási tervére tett javaslatot, amelynek 

célja az volt, hogy a helyi adottságokat, az önkormányzat lehetőségeit figyelembe véve 

középtávon meghatározza azon konkrét feladatokat, fejlesztéseket, programokat, támogatásokat, 

amelyek az egészségfejlesztési program megvalósítását szolgálják. Az infrastrukturális háttér 

megerősítéséhez kapcsolódóan a végrehajtási terv azokat a fejlesztéseket tartalmazta, amelyeket 

a TOP Plusz pályázati források igénybevételével kívánnak megvalósítani.  

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

A Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Hozzászólásában elmondta, hogy ez valóban egy cselekvési terv. Tavaly, amikor 

tárgyalták az egészségfejlesztési programot szóvá tette, hogy kevés a program megalkotása, 

cselekvési tervre van szükség. Az előterjesztésben benne van, hogy az Önkormányzatnak nem 

csak feladatellátási kötelezettsége van az egészségügy terén, hanem felelőssége is van a város 

polgárai egészségének megőrzésében, és az egészség színvonalának javításában. Örömmel 
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tapasztalta, hogy tényleg egy cselekvési terv, egy végrehajtási terv készült. Biztatta az 

Önkormányzatot, hogy legyenek további végrehajtási tervek, hiszen részben ez viszi előre a 

kötelezettségnek a megvalósítását. Örült annak, hogy a fenti szemlélettel alkotta meg az 

Önkormányzat az egészségfejlesztési programját. Véleménye szerint még további tisztázandó 

kérdések vannak a témában, javasolta, hogy folytassák tovább az egyeztetéseket a szakmai 

szereplőkkel, illetve az orvosokkal. 

Örvendetesnek találta, hogy megindul az önkormányzati tulajdonban lévő orvosi rendelők 

fejlesztése a TOP plusz fejlesztési program keretében. Nem csak humánerőforrásra, hanem 

szakemberekre is szükség van. Első lépésként az irány támogatható, de még nagyon sok feladat 

van hátra. Kérte az Önkormányzatot, hogy azon rendelők esetében, amik nem önkormányzati 

tulajdonúak ott is kezdjenek egyeztetéseket az orvosokkal, mert sok esetben az orvosok energiája 

arra megy el, hogy a fenntartásról gondoskodjon. Nem csak a pénzbeli támogatásra van szükség, 

hanem az üzemeltetési feladatok támogatására is. 

Elmondta, hogy összességében támogatják az előterjesztést, az előterjesztésben lévő 

egyeztetéseket folytassák tovább, hogy tovább lehessen segíteni Salgótarján egyészségügyének 

helyzetét, ez által az emberek egészségügyi állapotát. 

Végezetül megkérdezte, hogy Nógrád Vármegyében mikorra várható, hogy az ügyeleti rendszer 

átalakul és átkerül a mentőszolgálathoz? 

 

Fekete Zsolt: Válaszadásra dr. Huszár Máté alpolgármester úrnak adta meg a szót. 

 

dr. Huszár Máté: Válaszában elmondta, hogy az illetékesektől azt a választ kapták, hogy a III. 

negyedévben indulhat meg a tárgyalás, az ügyelet Mentőszolgálathoz történő átkerüléséről. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

17/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarján Megyei Jogú 

Város Önkormányzatának 102/2022.(VI.28.) határozatával elfogadott Egészségfejlesztési 

Programjában megfogalmazott I. Fenntartható Infrastrukturális háttér biztosítása, valamint a 

II. A szakember állomány biztosítása és megerősítése célok megvalósítása érdekében 

jóváhagyja a „Végrehajtási terv I. Salgótarján Megyei Jogú Város egészségfejlesztési 

programjához” című, 1. melléklet szerinti dokumentumot. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés az 1. pontban meghatározott végrehajtási terv megvalósításához szükséges 

forrást az Önkormányzat tárgyévi költségvetésében biztosítja.  
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

  

3. A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az Önkormányzat és a gazdasági társaságok 

/egyéni vállalkozó orvosok között megkötött megbízási/feladat-ellátási szerződések 

felülvizsgálatát követő módosítását terjessze be a Közgyűlés következő ülésére. 
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Határidő: 2023. március 31. 

 Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

12. Javaslat a 12. számú felnőtt háziorvosi körzet háziorvosi feladatainak ellátására 

vonatkozó döntés meghozatalára 
Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a 12. számú felnőtt háziorvosi 

körzet háziorvosi feladatait Dr. Al-Maqdashi Ahmed Obad Ahmed látja el. A Közgyűlés 2022. 

decemberi döntése értelmében a doktor úrral, mint egyéni vállalkozó orvossal feladat-ellátási 

szerződést kötöttek. 2023. február 15-én írásban jelezte, hogy a körzetet a továbbiakban az Kft. 

tagjaként szeretné működtetni.  

A fentiek alapján az Önkormányzat és a Doktor úr, mint egyéni vállalkozó orvos között létrejött 

feladat-ellátási szerződésben meghatározott jogok és kötelezettségek a Kft-re történő 

átruházására tett javaslatot. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

18/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarján Megyei Jogú 

Város Önkormányzata és a Dr. Al-Maqdashi Ahmed Obad Ahmed egyéni vállalkozó orvos 

között létrejött, a 12. számú felnőtt háziorvosi körzet háziorvosi feladatainak ellátására 

megkötött feladatellátási szerződés átruházását az 1. melléklet szerint jóváhagyja. A Közgyűlés 

felhatalmazza a polgármestert a szerződés átruházás aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

13. Javaslat közfoglalkoztatási programokban történő részvétellel kapcsolatos döntések 

meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Salgótarján Foglalkoztatási 

Nonprofit Kft. 2023. évben a START közfoglalkoztatási mintaprogram keretében 158 fő, a 

2023. évi hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási programja keretén belül 8 órában 58 fő, 6 

órában pedig 18 fő foglalkoztatását tervezi.  

A Nógrád Vármegyei Kormányhivatal a pályázat jóváhagyásához az alapító okirattal együtt a 

Közgyűlés jóváhagyó döntését kérte arra vonatkozóan, hogy a Nonprofit Kft. által a 
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közfoglalkoztatási program keretében foglalkoztatott dolgozók munkavégzése a Salgótarján 

Megyei Jogú Város Önkormányzata intézményeinél és cégeinél történhessen. 

Az előterjesztés a pályázat benyújtásához és a programok megvalósításához szükséges döntések 

meghozatalára tett javaslatot. 
 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

19/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a járási startmunka 

mintaprogramok közül a Szociális jellegű program, a Mezőgazdaság program, valamint a 

Helyi sajátosságokra épülő közfoglalkoztatási program megvalósítására vonatkozó 

pályázatoknak a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. által a Nógrád Vármegyei 

Kormányhivatal Foglalkoztatási Osztályához történő benyújtását jóváhagyja. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető  

 

2. A Közgyűlés az Önkormányzat 2023. évi költségvetése terhére a pályázatokhoz kapcsolódó 

4.942.683 Ft önerőt az alábbiak szerint biztosítja:  

- a szociális jellegű programhoz kapcsolódóan      3.672.593 Ft-ot, 

- a mezőgazdaság programhoz kapcsolódóan      1.250.000 Ft-ot, 

- a helyi sajátosságokra épülő programhoz kapcsolódóan         20.090 Ft-ot. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

3. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az önkormányzat 2023. évi költségvetése 

terhére a 2. pontban meghatározott önerőhöz szükséges 4.942.683 Ft erejéig kötelezettséget 

vállaljon, és az önkormányzati forrás átadására vonatkozó megállapodást aláírja.  
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

4.  A Közgyűlés a 2023. évi hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási program megvalósítására - 

legfeljebb 58 fő, 2023. március 1.-2023. szeptember 30. közötti időtartamban napi 8 órás 

foglalkoztatás  - vonatkozó pályázatnak a város intézményei feladatellátásának támogatása, 

karbantartási és javító munkák elvégzése, egyéb kisegítő feladatok ellátása, a város utcái, 

parkjai, díszterei és zöldfelületei, valamint egyéb önkormányzati tulajdonú ingatlanok 

tisztántartása, kezelése céljából a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. által a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatal Foglalkoztatási Osztályához történő benyújtását jóváhagyja. 
 

Határidő: 2023. február 28. 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető 
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5.  A Közgyűlés a város területén a Hegymenet Klub Térségi Szociális Intézmény által biztosított 

népkonyhai szolgáltatáshoz szükséges legfeljebb 18 fő 6 órában történő közfoglalkoztatott 

biztosítására benyújtott hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási program megvalósítására 

vonatkozó pályázatnak a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. által a Nógrád Vármegyei 

Kormányhivatal Foglalkoztatási Osztályához történő benyújtását jóváhagyja. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető  

 

6. A Közgyűlés a hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási programok, valamint a Start 

Mintaprogramok megvalósítása során a munkáltatót terhelő táppénzfizetési kötelezettség 

teljesítéséhez szükséges legfeljebb 2.000.000 Ft.-ot a Közgyűlés az önkormányzat 2023. évi 

költségvetésében a „közfoglalkoztatási programokra saját erő” céltartalék terhére biztosítja. 

A hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási program megvalósításához további önkormányzati 

önerő nem szükséges. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető  

 

7.  A Közgyűlés megbízza a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. (továbbiakban: Nonprofit 

Kft.) ügyvezetőjét, hogy a Nonprofit Kft. alapító okiratában foglaltaknak megfelelően a 

közfoglalkoztatási programokat lebonyolítsa az alábbiak szerint:  
 

a) A Nonprofit Kft. ügyvezetője jogosult és felelős valamennyi, a Nonprofit Kft. által 

végrehajtott közfoglalkoztatási programban foglalkoztatott fölött a munkáltatói jogok 

gyakorlására. 
 

b) A Közgyűlés felhatalmazza a Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, hogy a közfoglalkoztatási 

program keretében az önkormányzat fenntartásában lévő költségvetési szervekkel, illetve 

önkormányzat tulajdonában álló gazdasági társaságokkal együttműködési megállapodást 

kössön a közfoglalkoztatottak költségvetési szerveknél, gazdasági társaságoknál történő 

foglalkoztatására vonatkozóan abból a célból, hogy az érintett gazdálkodó szervezetek 

vezetői részt tudjanak venni a pályázatban vállalt feladatok lebonyolításában, az adott 

gazdálkodó szervezetnél foglalkoztatottak napi feladatainak meghatározásában, 

koordinálásában. Az együttműködési megállapodásban a közfoglalkoztatottaknak a 

gazdálkodó szervezetekhez történő közvetítése kapcsán a Nonprofit Kft. jutalékot, 

megbízási, közvetítői vagy egyéb más díjat nem számolhat fel. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető 

 

 

14. Javaslat a 2023. évi lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatási pályázatának 

benyújtására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

Napirend tárgyalásánál jelen volt: Fülöp László ÉRV ZRt. üzemvezető 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a belügyminiszter 2023. február 

21-én kihirdetett pályázati kiírása alapján a lakossági víz- és csatornaszolgáltatás ráfordításainak 

csökkentését szolgáló állami támogatás igénylésére a települési önkormányzat jogosult, mely 

támogatás pályázati igénybejelentés útján igényelhető. A pályázathoz szükséges adatszolgáltatást 



29 

 

és kalkulációt az ÉRV Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt. készíti el, a támogatási 

igényt pedig az önkormányzatnak kell a Magyar Államkincstár területileg illetékes szervéhez 

benyújtani. 

A pályázathoz az önkormányzatnak nyilatkoznia kell a támogatási igény bejelentéséről szóló 

határozat meghozataláról, az adó-, járulék-, illeték- és vámtartozás mentességről, továbbá a 

víziközmű-szolgáltatás módjáról. 

Az előterjesztés a támogatási pályázat benyújtására tett javaslatot. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Fülöp László úr szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

20/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a helyi önkormányzatok 

számára meghirdetett 2023. évi lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatására című 

pályázati kiírásra történő támogatási igény benyújtását a szolgáltatás magas önköltsége miatt 

jóváhagyja, és felhatalmazza a polgármestert a szükséges jognyilatkozatok megtételére.  
 

Határidő: 2023. március 20.  

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

  

2. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megbízza a szolgáltató ÉRV. 

Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt-t, hogy a belügyminiszter 2023. évi lakossági 

víz- és csatornaszolgáltatás támogatására kiírt pályázata alapján készítse el a pályázathoz 

szükséges adatszolgáltatást, kalkulációt és azt küldje meg az önkormányzat részére.  
 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Lőrincz Ákos, az ÉRV. Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt. 

vezérigazgatója 

 

 

15. Javaslat Aktív Magyarország részeként meghirdetett Országos Bringapark Program 

2023 tárgyú támogatási kérelem benyújtására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztésben kerékpáros pumpapálya kialakítására vonatkozó támogatási 

kérelem benyújtására tett javaslatot. 

A Miniszterelnökség aktív Magyarországért felelős államtitkára, az Aktív Magyarország 

Program részeként 2023. évre is kiírta az Országos Bringapark Programot. 

A felhívás célja a tartalmas és egészséges szabadidő-eltöltési lehetőségek segítése új 

bringaparkok kialakításával, vagy már meglévő park felújításának támogatásával, valamint a 

mozgásgazdag, egészséges életmód népszerűsítése. A projekt keretében kerékpáros pumpapálya 
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kialakítását tervezték, melynek megvalósulási helyszíne a Városi Strandfürdő területén található, 

a jelenleg is üzemelő görpálya és BMX pálya melletti területen.  

A projekt tervezett összköltsége 40.383.460 forint. A támogatás mértéke 25.000.000 Ft, mely az 

összes elszámolható költség 61,91%-a. 

 

A Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

21/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja az „Országos 

Bringapark Program 2023” elnevezésű pályázati felhívás alapján a 2429 helyrajzi számú 

ingatlanon (strandfürdő terület) „Kerékpáros pumpapálya kialakítása Salgótarjánban” című 

támogatási kérelem benyújtását, megvalósítását az alábbi költségekkel: 
 

Projekt összköltsége: 40 383 460 Ft 

Támogatási intenzitás: 61,91 % 

Támogatás: 25 000 000 Ft 

Önerő: 15 383 460 Ft 
 

Továbbá a Közgyűlés vállalja a beruházás fenntartását a projekt záró pénzügyi beszámolója 

elfogadásának dátumát követő 5 évig. 
 

Határidő:  értelemszerűen 

Felelős:  Fekete Zsolt polgármester  

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a szükséges jognyilatkozatok megtételére.  
 

Határidő:  értelemszerűen 

Felelős:  Fekete Zsolt polgármester  

 

3. A Közgyűlés a pályázathoz szükséges önerőt az Önkormányzat 2023. évi költségvetésében 

biztosítja.  
 

Határidő:  értelemszerűen 

Felelős:  Fekete Zsolt polgármester  

 

 

16. Javaslat a Salgótarjáni Költségvetési Intézmények Gazdasági Szolgálata és a 

hozzárendelt költségvetési szervek között kötendő együttműködési megállapodások 

jóváhagyására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a KIGSZ, mint önkormányzati 

költségvetési szerv látja el a Salgótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsőde, a Balassi Bálint Megyei 

Könyvtár, a Dornyay Béla Múzeum, és Salgótarján Megyei Jogú Város Csarnok- és 
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Piacigazgatósága, mint hozzárendelt költségvetési szervek vagyoni, gazdasági feladatait a 

Közgyűlés által jóváhagyott együttműködési megállapodásban foglaltak szerint. 

Az együttműködési megállapodásoknak a 2015. márciusában történt jóváhagyása óta hatályba 

lépő jogszabályváltozások, valamint a belső ellenőrzési megállapítások miatt volt szükség a 

megállapodások felülvizsgálatára. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal támogatta 

az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

22/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Közgyűlése 2023. március 1-jei hatállyal a Salgótarjáni 

Költségvetési Intézmények Gazdasági Szolgálata és a hozzárendelt költségvetési szervek között 

kötendő, a pénzügyi-gazdálkodási feladatok ellátásával kapcsolatos munkamegosztás és 

felelősségvállalás munkarendjét rögzítő együttműködési megállapodásokat az 1-4. mellékletek 

szerint jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

17. Javaslat a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása által ellátott 

feladatok, illetve a feladatellátáshoz kapcsolódó ingó vagyon és ingatlanok átadására 

vonatkozó megállapodás módosítására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat a szociális, 

gyermekjóléti és egészségügyi alapellátási feladatainak egyrészt társulási formában, másrészt a 

Társulás által alapított és fenntartott intézmény szervezeti keretein belül látja el, harmadrészt 

állami fenntartóval kötött megállapodás útján tesz eleget.  

A Közgyűlés 2014-es határozatával döntött a feladatellátás átadására, valamint a feladatellátásra 

szolgáló ingó- és ingatlan vagyon átadására vonatkozó megállapodás jóváhagyásáról.  

A megállapodás tartalmának jelen módosítását az egészségügyi alapellátás területén, az egyes 

szolgáltatások költözése okán a telephelyek címének módosulása, illetve új telephely létrehozása 

indokolta, de sor került az intézmény nevének pontosítására, illetve az egyes pontok 

számozásának a pontosítására is. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági 

Bizottság 11 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 
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Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

23/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarján Megyei Jogú 

Város Önkormányzata, a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása, valamint a 

Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központja közötti, szociális és gyermekjóléti 

feladatellátás átadására, valamint a feladatellátásra szolgáló ingó és ingatlan vagyon ingyenes 

használatba adására vonatkozó megállapodás 10. számú módosítását a határozat 1. melléklete, az 

egységes megállapodást a 2. melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja.  

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a megállapodás-módosítás és az egységes szerkezetű 

megállapodás aláírására.  

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

 

18. Javaslat önkormányzati tulajdonú ingatlanok használatba adásához a Hegymenet Klub 

Térségi Szociális Intézmény által nyújtott népkonyhai szolgáltatáshoz 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy Salgótarjánban – a Hegymenet 

Klub Térségi Szociális Intézmény együttműködésével – több éve, a város számos pontján 

működik szociális étkeztetés, ezen belül a népkonyhai szolgáltatás.  

Az Intézmény továbbra is fenntartja együttműködési szándékát, ezért céljuk, hogy az Intézmény 

szolgáltatását a városban élő leghátrányosabb helyzetben lévők a jövőben is igénybe tudják 

venni.    

A jelenlegi helyszíneken 2023. február 28. után is lehetőséget kívánnak biztosítani arra, hogy az 

arra rászorulók napi egy tál meleg ételhez jussanak, ezért változatlan feltételek mellett, az 

Intézménnyel történő további együttműködésre tett javaslatot az előterjesztés, úgy, hogy az étel 

osztása valamennyi helyszínen hétköznaponként, napi 2 órában legyen biztosított. 

 

A Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

24/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy a 

2023/2024-es közfoglalkoztatási program idejére – mely előre láthatóan 2023. március 1. 

napjától 2024. február 28-ig tart - a Baptista Szeretetszolgálat Egyházi Jogi Személy 

(nyilv.száma: 00013/2012-001) fenntartásában lévő Hegymenet Klub Térségi Szociális 

Intézmény (a továbbiakban: Intézmény; 3000 Hatvan, Csaba vezér u. 6.) a szociálisan 
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rászorult személyek részére hétköznaponként napi egy tál meleg étellel népkonyhai 

szolgáltatást biztosítson 

a) 3102 Salgótarján, Petőfi út 85., 

b) 3100 Salgótarján, Völgy út 1., 

c) 3100 Salgótarján, Salgó út 40., 

d) 3100 Salgótarján, Somlyóbánya tp., Somlyói út 14. fsz. 8. 

e) 3100 Salgótarján, Vároldal utca 8. (Somoskői Fiókkönyvtár), 

f) 3141 Salgótarján, Zagyva út 3. (Bátki József Közösségi Ház),  

g) 3109 Salgótarján, Vár út 3/A. valamint   

h) 3141 Salgótarján, Rónai út 49.  

szám alatti ingatlanokban. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. Az 1. pontban meghatározott népkonyhai szolgáltatás az alábbiak figyelembevételével 

valósulhat meg: 

a) A szolgáltatás hétköznapokon legfeljebb napi 2 órában biztosítható. 

b) A népkonyhai szolgáltatás időtartamára az Intézmény az 1. pontban meghatározott 

helyszínekre rendelkezik a szükséges hatósági engedélyekkel, és az ingatlan 

tulajdonosaival, illetve használóival megköti az erre vonatkozó megállapodást. 

c) Az Intézmény a napi használathoz szükséges tisztítószereken túl folyamatosan biztosítja a 

szükséges mennyiségű felületfertőtlenítő és kézfertőtlenítőszert, az ételt osztó személyek 

részére védőfelszerelést. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Szalánczy Zoltán intézményvezető 

 

3. A Közgyűlés felkéri a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, hogy az 1. 

pontban meghatározott helyszíneken, az ételosztásban közreműködő, helyszínenként 

naponta legalább két fő közfoglalkoztatott rendelkezésre állását biztosítsa. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető igazgató 

 

4. A Közgyűlés felkéri a Salgó Vagyon Kft., a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális 

Központja, az Építők KC Forgách Sport Club, a Balassi Bálint Megyei Könyvtár, valamint a 

Salgótarjáni Rendezvény és Médiaközpont Nonprofit Kft. vezetőit, hogy a népkonyhai 

szolgáltatás biztosítása érdekében kössön együttműködési megállapodást a Baptista 

Szeretetszolgálat Egyházi Jogi Személy fenntartásában működő Hegymenet Klub Térségi 

Szociális Intézménnyel.   
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: az érintett ingatlanok használói 

 

 

19. Javaslat a REMEK Nonprofit Kft. közszolgáltatási szerződésének módosítására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés 2018. júniusában 

hagyta jóvá az Önkormányzat és a REMEK Nonprofit Kft. között kötendő közszolgáltatási 
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szerződést. A jelenlegi módosítás indoka az volt, hogy 2023. évtől az Önkormányzat 

megbízásából a Társaság látja el a "Salgótarján MA" közéleti havilap szerkesztésével, nyomdai 

előállításával, megjelentetésével, terjesztésével kapcsolatos feladatokat, amelyet a 

közszolgáltatási szerződésben meg kellett jeleníteni. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

25/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Salgótarján 

Megyei Jogú Város Önkormányzata és a REMEK Salgótarjáni Rendezvény- és Médiaközpont 

Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság (székhely: 3100 Salgótarján, Fő tér 5.) között 2018. 

június 28. napján létrejött közszolgáltatási szerződés módosítását az 1. melléklet szerint, és 

felhatalmazza a polgármestert annak aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

20. Javaslat a 2023. évi lakás juttatási jogcímek sorrendjének meghatározására, valamint 

tájékoztató az önkormányzati tulajdonú lakások 2022. évi hasznosításáról 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a lakások és helyiségek bérletére, 

valamint a lakáshoz jutás helyi támogatására vonatkozó szabályokról szóló rendelet alapján 

minden év március 15-ig a Közgyűlés határozza meg, hogy a lakások bérbeadásánál a 

rendeletben felsorolt jogcímek közül melyeknek biztosít elsőbbséget. A 2023. évre szóló 

bérbeadási jogcímek sorrendjére az előterjesztés az elmúlt évben meghatározott és alkalmazott 

sorrend szerint, a korábbi évek gyakorlatának megfelelően tett javaslatot, mert a bérbeadás 

körülményei, feltételei és az igénylők köre nem változott.  

Az előterjesztés tartalmazta az önkormányzati tulajdonú lakások 2022. évi hasznosításáról szóló 

tájékoztatót is, mely részletezte a lakásállomány elmúlt időszakban bekövetkezett változásait, 

illetve a piaci és szociális alapú bérleti szerződéskötésekre vonatkozó mozgásokat. 

 

A Népjóléti Bizottság 9 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal támogatta 

az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

 



35 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

26/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat tulajdonában 

lévő lakásbérlemények 2022. évi hasznosításáról szóló tájékoztatót tudomásul veszi, és a 2023. 

évre szóló lakás juttatási jogcímek sorrendjét az alábbiak szerint határozza meg:  

1. Életveszély, szanálás és városrendezés miatt bontandó lakásokban érvényes bérleti szerződés 

alapján lakók elhelyezését biztosítani kell. 

2. A bérlőkijelölési és kiválasztási jog alapján a jogszabályban előírt bérbeadási kötelezettség, 

továbbá közérdekű feladatok megvalósítása érdekében a bérleti szerződéseket meg kell 

kötni. 

3. A szociális- és jövedelmi viszonyai alapján érvényes bérbevételi ajánlatot tevő 

elhelyezésének elsőbbséget kell biztosítani.  

4. A helyi rendeletben előírtak alapján a megüresedő lakások pályázat útján adhatók bérbe. 

5. A minőségi cserék iránti kérelmeket teljesíteni lehet a lakásgazdálkodási szempontok 

figyelembevételével. 

 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

Határidő: folyamatos 

 

 

21. Javaslat a Salgótarján, Hársfa út 10. szám alatti lakóépület bontására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az ingatlanon 10 lakásos 

földszintes lakóépület került megépítésre több évtizeddel ezelőtt, jelenleg Önkormányzat az 

ingatlanban kizárólag földtulajdonnal rendelkezik. A lakóépületben megmaradt lakások 

karbantartásáról azok tulajdonosai nem gondoskodtak, ennek következtében az épület 

tartószerkezetében oly mértékű visszafordíthatatlan károsodás következett be, melynek hatására 

a homlokzati falszerkezet kidőlt. A Katasztrófavédelem tájékoztatása alapján a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatal Építésügyi és Örökségvédelmi Főosztálya helyszíni szemlét tartott 

és hivatalból eljárást indított. A hatósági eljárásban meghozott határozatban azonnali hatállyal 

megtiltásra került az épület használata, valamint a Hatóság egyetemlegesen kötelezte a 

tulajdonostársakat – így az Önkormányzatot is – az épület bontási munkálatainak megkezdésére. 

Elmondta, hogy a hatósági kötelezésben foglaltakra tekintettel az Önkormányzat úgy döntött, 

hogy az életveszélyessé vált épület bontására vonatkozó intézkedéseket megkezdi. 

 

A Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 10 igen szavazattal támogatta 

az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Dudás Nándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Dudás Nándor: Mivel az eljárásban a bontással kapcsolatos költségelemzés, és pályázati kiírás 

lezajlott, megkérdezte, hogy mikorra várható a bontás megkezdése és körülbelül meddig tart? 

 

Fekete Zsolt: Méhes András ügyvezető igazgató úrnak adta meg a szót. 
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Méhes András: Válaszában elmondta, hogy a Salgó Vagyon Kft. feladata volt az árajánlat 

bekérése, melyhez kiegészítő információra volt szükség. A nyertes ajánlattevővel a szerződés 

megkötését a Városfejlesztési Iroda bonyolítja le. A bontást meg kell, hogy előzze a közművek 

lekötése, melyre az MVM-től nemleges választ kaptak. Ezt követően a Katasztrófavédelmi 

Igazgatósághoz fordultak, majd az építéshatóság kötelezte az MVM Zrt-t a lekapcsolásra. 

 

Fekete Zsolt: Megköszönte az ESZK szakmai munkáját a tekintetben, hogy az épületben lakó 

gyermekek ellátottak legyenek, az elhelyezésük biztosítva legyen 

 

A továbbiakban Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Megköszönte a Hatósági Iroda munkáját, amit elvégeztek az ügyben, hiszen 

veszélyben voltak a gyerekek. 

A Bizottsági ülésen megkérdezte, hogy mi lesz felhalmozódott hulladék sorsa, hiszen a kiírásban 

nem szerepel a hulladék elszállítására vonatkozó kiírás. Attól tart, hogy a kommunális hulladék a 

bontás után a helyszínen marad. 

 

Fekete Zsolt: Parádi-Ózsvárth Viviennek, a Városfejlesztési Iroda vezetőjének adta meg a szót. 

 

Parádi-Ózsvárth Vivien: Válaszában elmondta, hogy a legalacsonyabb ajánlattevőnek tisztázó 

kérdést tettek fel, melyre azt a választ kapták, hogy az ár tartalmazza a bontási hulladék 

elszállítását, a tető elbontása után keletkezett veszélyes hulladék elszállítását, a tereprendezést, 

valamint a vegyes települési hulladék elszállítását. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

27/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Salgótarján, 

Hársfa út 10. szám alatti lakóépület bontását a 2023. évi önkormányzati költségvetésből, a 

Nógrád Vármegyei Kormányhivatal Építésügyi és Örökségvédelmi Főosztálya NO/ETDR-

EPFO/157-5/2023 számon hozott határozatban foglalt kötelezésre tekintettel, azzal a 

kikötéssel, hogy a bontással járó valamennyi költséget a munkálatok befejezését követően az 

önkormányzat érvényesítse a tulajdonostársak felé a tulajdoni lapon felvett tulajdoni 

hányadok arányában. 
 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

Határidő értelemszerűen  

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft.-t a bontáshoz szükséges előkészületi 

munkálatok teljes körű ügyintézésével, a Salgó Vagyon Kft.  ügyvezető igazgatóját, hogy a 

Nógrád Vármegyei Kormányhivatal Építésügyi és Örökségvédelmi Főosztály, Építésügyi 

Hatósági és Örökségvédelmi Osztályánál a bontásra vonatkozó hatósági eljárásban, valamint 

a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi 

Kirendeltsége előtt a bontáshoz kapcsolódó esetleges ügyekben, és a Nógrád Vármegyei 
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Kormányhivatal Földhivatali Főosztály Földhivatali Osztály 1 előtt az épületek bontásának 

nyilvántartásban történő átvezettetésére irányuló eljárásban teljes jogkörrel képviselje.   
 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

Határidő: értelemszerűen 

 
 

22. Javaslat a Salgótarján, Fő tér 4. szám alatti nem lakáscélú helyiség bérbeadására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat tulajdonában 

lévő, Fő tér 4. szám alatt található nem lakáscélú helyiség 2023. február 28-ig bérbeadásra került 

a K&H Csoportszolgáltató Kft. részére.  

A Bank azzal kereste meg az Ingatlankezelőt, hogy a bérleti szerződése további 5 évre kerüljön 

meghosszabbításra. Az Ingatlankezelő javasolta a bérleti szerződés megkötését, hivatkozva arra, 

hogy a Bérlő jelentős költségekkel járó értéknövelő beruházási munkálatokat végzett az 

ingatlanon, valamint arra, hogy a Bérlő a bérleti díjat határidőre megfizeti és a tárgyi ingatlant 

magas színvonalon üzemelteti. Az előterjesztés javaslatot tett a tárgyi ingatlan bérleti 

jogviszonyának meghosszabbítására a bérleti szerződésben foglaltak szerint. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal; a 

Pénzügyi Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

28/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja az Önkormányzat 

tulajdonában lévő 3750/A/1 hrsz-ú, a természetben 3100 Salgótarján, Fő tér 4. szám alatt 

található, 214 m2 alapterületű nem lakáscélú helyiség 2023. március 1. napjától 2028. február 29. 

napjáig történő bérbeadását a K&H Bank Zrt. részére az 1. számú melléklet szerinti bérleti 

szerződésben foglaltaknak megfelelően. 

A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját a bérleti szerződés 

aláírására. 

 

Határidő: 2023. február 28. 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

 

23. Javaslat a Salgótarján, 0230 hrsz.-ú ingatlan bérbeadására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Dolinka pihenőpark melletti, 

művelés alól kivett „sporttelep” megnevezésű, használaton kívüli ingatlan vonatkozásában 

bérleti szándék érkezett az Önkormányzathoz. A kérelmező elsődlegesen szabadidős 

tevékenység folytatása céljából kívánja bérbe venni a vagyonelem teljes területét. A bérleti 
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jogviszony időtartama alatt a bérbevételi szándékot tevő vállalta a terület karbantartását. A 

kérelmező a vállalkozása beindításának ideje alatt kedvezményes bérleti díj megállapítását kérte. 

Elmondta, hogy az Ingatlankezelő támogatta a kérelmező által kitalált ötlet megvalósítását a volt 

sporttelepen, mivel a városban a lakosság számára elérhető szabadidős tevékenységi kör új 

színfolttal bővül. A szolgáltatás magas színvonalon történő megvalósítása esetén turisztikai 

szempontból is hasznos lehet a városnak a kérelmező kezdeményezése. A kérelmező a 

szolgáltatását előzetes bejelentkezés alapján, igény szerint kívánja nyújtani. Az előterjesztés 

javaslatot tett a bérleti szerződés megkötésére. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal; a 

Pénzügyi Bizottság 10 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Hozzászólásában elmondta, hogy örül annak, hogy életet visznek a 

Dolinkába. Felhívta viszont a figyelmet arra, hogy gépjármű behajtási tilalom van érvényben az 

adott területre. Az előterjesztés pedig nem tartalmazta, hogy ezt hogyan fogják kezelni. 

Tudomása szerint a Dolinkában található mellékhelyiség karbantartását, rendbetételét vállalta a 

vállalkozó. Úgy gondolta, hogy illő volna már oda egy korszerű női-férfi, valamint 

mozgáskorlátozottak részére alkalmas illemhelyet kialakítani. 

 

Fekete Zsolt: Méhes András ügyvezető igazgató úrnak adta meg a szót. 

 

Méhes András: A parkolással kapcsolatban elmondta, hogy nem változtatna a jelenlegi 

parkolási rendszeren. A Dolinka belső területe nem alkalmas arra, hogy oda általános behajtási 

engedélyt kapjon minden részvevő. 

A WC-t időszakonként rendbe teteti a Salgó Vagyon Kft., melynek az állapota időről-időre 

romlik. Egy komolyabb és a kor követelményeinek megfelelő illemhely kialakítása anyagi 

következményekkel jár. Megvizsgálják, hogy milyen lehetőségük van rá. 

 

Fekete Zsolt: Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Czene Gyula: Egyetértett Turcsány László képviselő úrral, hogy a Dolinka még jobban 

szolgálhatja a közösséget. A Roma Nemzetiségi Önkormányzatnak köszönhetően a fűnyírás 

rendszeres a területen. Számtalanszor jelezte már, hogy a lőházzal valamit kellene kezdeni. Örült 

annak, hogy nagyobb lesz az élet a Dolinkában. A behajtással kapcsolatban egyetértett Méhes 

András ügyvezető igazgató úrral, hogy nem kellene változtatni rajta. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

29/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Salgótarján, 0230 

hrsz.-ú, 1 ha 1815 m2 területű, művelés alól kivett „sporttelep” megnevezésű ingatlan 100.000,- 
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Ft/év + áfa kedvezményes bérleti díjon történő bérbeadását 2023. március 1. napjától – 2024. 

február 29. napjáig Tarlósi Patrik egyéni vállalkozó (nyilvántartási száma: 57895390)  részére. 

A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját az 1. melléklet szerinti 

bérleti szerződés aláírására. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

 

24. Javaslat a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft.-vel kötött használati szerződés 

közös megegyezéssel történő megszüntetésére 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés a kizárólagos 

önkormányzati tulajdonú, Petőfi út 85. szám alatt található, művelés alól kivett „általános iskola” 

megnevezésű, funkcióját vesztett ingatlan meghatározott részét 5 éves időtartamra történő 

ingyenes használatba adta a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. részére. A Kft. 

ügyvezetője kérte a használati szerződés közös megegyezéssel történő megszüntetést 2023. 

február 28-al. A Kft. az Ingatlankezelőt tájékoztatta, hogy ezen határnappal megszűnik az 

ingatlanban pályázati forrásból megvalósított varrodai tevékenység, valamint a hajléktalanok 

foglalkoztatására irányuló szintén pályázati forrásból megvalósított program keretében előírt 

hajléktalan foglalkoztatás, oktatási tevékenység, valamint mosodai szolgáltatás vonatkozásában a 

Belügyminisztérium által előírt 5 éves ingatlanhasználatra vonatkozó kötelezettség. Az 

Ingatlankezelő ezek alapján javasolta a használati szerződés közös megegyezéssel történő 

megszüntetését, valamint az ingatlan jegyzőkönyv felvétele mellett történő visszavételét. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 11 igen szavazattal támogatta 

az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Hozzászólásában felhívta a figyelmet arra, hogy a Foglalkoztatási Nonprofit 

Kft. jelenlétével komoly karbantartás történt a területen. Tudomása szerint egy játszótér és egy 

műfüves pálya is csatlakozik a területhez. Kérte, hogy a terület gondozására, karbantartására 

figyeljenek oda. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

30/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Salgótarján 

Foglalkoztatási Nonprofit Kft.-vel a 146/2020.(IX.24.) számú közgyűlési határozat alapján, 

2020. szeptember 30. napján megkötött - a 3102 Salgótarján, Petőfi út 85. szám alatti ingatlan 

(hrsz.: Salgótarján, 923) 6650,53 m2 területrészére, valamint azon található 2., 3., 4., 5. 

sorszámmal jelölt épületek ingyenes használatra vonatkozó - szerződés közös megegyezéssel 
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történő megszüntetését 2023. február 28. napjával az 1. számú melléklet szerint. 

A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját a használati szerződés 

közös megegyezéssel történő megszüntetésére vonatkozó megállapodás aláírására. 

 

Határidő: 2023. február 28. 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

 

25. Javaslat Salgótarján férfi kosárlabda csapatainak támogatásával kapcsolatos döntések 

jóváhagyására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat a vonatkozó 

jogszabályok alapján kiemelten támogatja a kosárlabda sportágat. 

Javasolta a Közgyűlésnek, hogy a Sport Salgó Szervező és Szolgáltató Kft. részére a 2022-2023-

as bajnokság tavaszi szezonjára az Önkormányzat 10 M Ft támogatást nyújtson a 2023. évi 

költségvetés terhére. A támogatás célja nemcsak a felnőtt csapat versenyeztetése, hanem az 

utánpótlás csapatok felkészítése, versenyeztetése is. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 5 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében; a Népjóléti Bizottság 9 

igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 10 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 8 igen 

szavazattal, 2 nem szavazat ellenében támogatta az előterjesztést. 

 

A továbbiakban dr. Dániel Zoltán alpolgármester úrnak adta meg a szót. 

 

dr. Dániel Zoltán: Személyes érintettségét jelentette be ehhez, illetve a 27. napirendi ponthoz 

kapcsolódóan. 

Hozzászólásában elmondta, hogy a költségvetési vitánál Turcsány László képviselő úr releváns 

kérdéseket feszegetett, melyre Polgármester úr, illetve Czene Gyula képviselő úr már részben 

válaszolt. Véleménye szerint egy megyei jogú városnak kötelező feladata a sport, a versenysport 

és az utánpótlás sport támogatása. Kiemelte, hogy Nógrád megyében összesen 2 klub van, 

amelyik látványcsapat sportágban a nemzeti bajnokság I. vagy II. osztályában szerepel, és 250-

300 utánpótlás korú sportolót versenyeztet, ezt pedig a kosárlabda és a kézilabda. Reményét 

fejezte ki arra vonatkozóan, hogy idővel az SBTC labdarúgó és röplabda szakosztálya is ebbe az 

irányba fog elmozdulni. 

Elmondta, hogy a 20 millió Ft Salgótarján költségvetésében soknak tűnhet, ellenben egy NB I. 

futballistának a havi átlagfizetése 3-4 millió Ft. Az önkormányzat közel 70 millió Ft-os 

támogatása a 14 milliárd Ft-os főösszegnek a 0,5%-a. A központi költségvetés 4-szer annyit 

fordít sportra, mint amennyit az önkormányzat tud. Véleménye szerint a városnak szüksége van 

minőségi versenysportra, és minőségi utánpótlás sportra, ezért támogatta az előterjesztést. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy frakciójuk szerint koncepcionálisan van 

probléma a támogatással. Véleménye szerint a jövőre nézve vannak olyan lehetőségek, amelyek 

a csapatok együttműködésével lényegesen nagyobb forrásokat ezen sportágakra Nógrád 

megyébe hozására adnak lehetőséget. Kezdeményezte, hogy a jövőben üljenek le csapatokkal 

tárgyalni. Felhívta a figyelmet arra, hogy más, ha egy egyesületet támogatnak, és más, ha egy 

gazdasági társaságot. 

 



41 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 10 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta:  

 

31/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy az 

Önkormányzat 10.000.000 Ft önkormányzati költségvetési támogatást nyújtson a Sport Salgó 

Szervező és Szolgáltató Kft. (a továbbiakban: Sportszervezet) részére az NB I/B-ben szereplő 

felnőtt férfi és az utánpótlás csapatainak a 2022-2023-as kosárlabda bajnokság tavaszi 

szezonjában való szerepléséhez az 1. melléklet szerinti támogatási szerződés szerint. 

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a támogatási szerződés aláírására. 
  

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A támogatás biztosításának feltétele, hogy a támogatás folyósításakor a Sportszervezetnek 

sem az Önkormányzattal, sem 100%-ban önkormányzati tulajdonú céggel szemben 30 napon 

túli lejárt tartozása nem lehet. 
 

Határidő: értelemszerűen 

 Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

26. Javaslat a Salgótarjáni Strandépítők Kézilabda Club csapatainak támogatásával 

kapcsolatos döntések jóváhagyására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat a vonatkozó 

jogszabályok alapján kiemelten támogatja a kézilabda sportágat. 

Javasolta a Közgyűlésnek, hogy a Salgótarjáni Strandépítők Kézilabda Club 2022-2023. évi NB 

I/B-s és NB/II-es felnőtt, valamint az utánpótlás csapatok teremkézilabda bajnokságának tavaszi 

szezonjára az Önkormányzat 10 m Ft támogatást nyújtson a 2023. évi költségvetés terhére. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 5 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében; a Népjóléti Bizottság 9 

igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 10 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 8 igen 

szavazattal, 2 nem szavazat ellenében támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Fenyvesi Gábor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Fenyvesi Gábor: Mivel a Strandépítők Kézilabda Club a strand területén különböző 

fejlesztéseket hajt végre, megkérdezte, hogy azon az Önkormányzat fejlesztési elképzeléseivel 

összhangban vannak-e?  

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy jelen pillanatban az Önkormányzat fejlesztési terveit nem érinti az 

általuk használt terület. 
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A továbbiakban Molnár Károly képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Molnár Károly: Bejelentette személyes érintettségét az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Elmondta, hogy az Önkormányzat fejlesztési terveit nem érintik a Club tervei. Azok az 

önkormányzati tervek, koncepciók, amelyek megalkotásra kerültek a tóstrand egészét nézve, 

mindig figyelembe vették azokat a fejlesztési elképzeléseket, amelyekkel a Strandépítők 

rendelkeztek. Egy együttműködési megállapodás keretében üzemeltetésbe van adva a terület a 

Strandépítők Egyesületnek. A Közgyűlés korábban jóváhagyott egy komoly fejlesztés 

elképzelést egy kézilabda munkacsarnok építésére, melyet a Magyar Kézilabda Szövetség több 

alkalommal nem támogatott. A kisebb volumenű fejlesztések összhangban vannak az 

önkormányzat fejlesztési elképzeléseivel. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 10 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta:  

 

32/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 10.000.000 Ft önkormányzati 

támogatást biztosít a Salgótarjáni Strandépítők Kézilabda Club (3102 Salgótarján, Erkel köz 

38., képviseli: Rácz Viktor, elnök) (a továbbiakban: Egyesület) részére a teremcsapatainak a 

2022/2023. évi bajnokság tavaszi szezonjára az 1. melléklet szerinti támogatási megállapodás 

szerint.  

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a támogatási megállapodás aláírására. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

2. A támogatás biztosításának feltétele, hogy a támogatás folyósításakor az Egyesületnek sem az 

Önkormányzattal, sem 100%-ban önkormányzati tulajdonú céggel szemben 30 napon túli 

lejárt tartozása nem lehet. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

27. Javaslat a Sport Salgó Kft. TAO pályázatához szükséges nyilatkozatok elfogadására 
Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Sport Salgó Szervező és 

Szolgáltató Kft. a sportfejlesztési programja alapján a 2023-2024-es TAO pályázat keretében a 

Sportcsarnok nagytermének padlóburkolat cseréjét, a világítás korszerűsítését, valamint a belső 

falfelületek javítását kívánja megvalósítani. Elmondta, hogy a pályázathoz a Kft.-nek be kell 

nyújtania az Önkormányzat, mint a Sportcsarnok tulajdonosának arra vonatkozó nyilatkozatát, 

miszerint az Önkormányzat hozzájárul a beruházáshoz. A pályázat sikeres elbírálása esetén a 

kivitelezést a Kft. bonyolítja, ahhoz az Önkormányzat forrást nem biztosít. 

 

Az előterjesztés az ülés előtt lett kiosztva a Közgyűlés tagjainak. 
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Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Hozzászólásában elmondta, hogy a két TAO-s pályázatot egyben kezeli. 

Frakciójuk véleménye az volt, hogy a két előterjesztést támogatni kell, viszont a Sport Salgó 

Kft.-nek a sportcsarnokra tervezett felújítási munkái a hiteltelenség kategóriáját vetítette számára 

előre, hiszen évről évre szavaznak arról, hogy TAO-s forrásból felújítják a padlót, és a világítást. 

A Kft. vezetőségének már nem tudja elhinni, hogy ezt a beruházást valóban meg akarják 

csinálni. Az előző két napirendnél tartózkodással szavaztak, jelezve ezzel azt, hogy a 

sporttámogatást át kellene gondolni. Próbáljanak olyan célokat meghatározni, amiben előre 

tudnak menni a nyújtott sporttámogatásokkal. A 70 millió Ft valóban nem egy nagy összeg egy 

14 milliárd Ft-os költésvetésben, csak legyen eredménye. Sajnálatát fejezte ki, hogy amit a Kft. 

évről évre ígér, az nem valósul meg, ellenben az önkormányzat teljesíti a feladatát, a 

kötelezettségét. 

Az SBTC-vel kapcsolatban elmondta, hogy lelátóra, illetve öltözőre kívánják fordítani a TAO-s 

pénzt, amihez biztosítani kell a területet. A teljes stadion felújítására van egy terv, megkérdezte, 

hogy az nem fog megvalósulni?  

Az előző két napirendnél a tartózkodását azzal indokolta, hogy alapvetően nem látja a 

koncepciót, az eredményét a támogatásoknak, ellenben igenis szükség van egy megyei jogú 

városban az utánpótlás nevelésre, a gyerekeknek a sportolásra, az egészséges életmódhoz, de 

szükség van a város üzemeltetésre is. A napirendeknél folyamatosan ellent mondanak 

egymásnak, hogy mit miért nem csinálnak meg, furcsának találta az előterjesztéseket. 

Véleménye szerint a TAO pályázatokhoz szükséges hozzájárulásokat meg kell adni, ezért 

támogatta az előterjesztést. 

 

Fekete Zsolt: dr. Dániel Zoltán alpolgármester úrnak adta meg a szót. 

 

dr. Dániel Zoltán: Hozzászólásában elmondta, hogy sok igazság van abban, amit Szabó Csaba 

képviselő úr elmondott. Megjegyezte, hogy az önkormányzat által adott sporttámogatás, illetve a 

sportklubok által végrehajtott sportfejlesztés között nincs összefüggés. Akkor is kellene őket 

támogatniuk, ha az önkormányzat a sportfejlesztési programjába nem venné bele, hogy 

önkormányzati ingatlanon hajtanának végre beruházást.  

Elmondta, hogy az előterjesztéssel egy tulajdonosi hozzájárulást adnak, ami nem jelenti azt, 

hogy a fejlesztés meg fog valósulni, mert a TAO programot el kell fogadni, fel kell tölteni, meg 

kell versenyeztetni, kivitelezőt kell találni és a beruházást végre kell hajtani. 

Nemrégiben egy egész napos tárgyalássorozatot folytattak a sportállamtitkárság egyik 

munkatársával, ahol Tolnai Sándor képviselő úr is részt vett az SBTC Egyesület képviseletében. 

A megbeszélésen mind a két pályázat szóba került és mint a két pályázat esetében támogatásról 

biztosítottak az illetékesek. Bízott abban, hogy a TAO programok elfogadásra kerülnek, és ebben 

a bajnoki évben ezeket a beruházásokat végre lehet hajtani mind a két egyesület által. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
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33/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Sport Salgó 

Szervező és Szolgáltató Kft. (adószám: 26322537-2-12, székhely: 3100 Salgótarján, Mártírok 

út 1., képviseli: Dániel Péter ügyvezető) által, „a látvány-csapatsport támogatását biztosító 

támogatási igazolás kiállításáról, felhasználásáról, a támogatás elszámolásának és 

ellenőrzésének, valamint visszafizetésének szabályairól” szóló 107/2011. (VI. 30.) Korm. 

rendelet alapján a Magyar Kosárlabdázók Országos Szövetségéhez benyújtott sportfejlesztési 

program keretében megvalósításra kerülő padlóburkolat cserét, világítás korszerűsítését, 

valamint a belső falfelületek javítását a 1877 hrsz.-ú, természetben Salgótarján, Kassai sor 54. 

sz. alatti Városi Sportcsarnok nagytermében, amelyhez az Önkormányzat forrást nem biztosít. 

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert az 1. melléklet szerinti tulajdonosi hozzájáruló 

nyilatkozat aláírására. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az 1. pontban meghatározott nyertes pályázat 

esetén a pályázat megvalósításához, illetve a tárgyi ingatlan 15 éves sportcélú hasznosításához 

szükséges döntéseket terjessze be a Közgyűlés elé. 

Határidő: nyertes pályázat esetén az értesítéstől számított 30 napon belül 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

28. Javaslat az SBTC Sport Kft. TAO pályázatához szükséges nyilatkozatok elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az SBTC Sport Kft. a 

sportfejlesztési programja alapján a 2023-2024-es TAO pályázat keretében a Camping úti 

sporttelep öltözőjének és lelátójának felújítását kívánja megvalósítani. A pályázathoz a Kft.-nek 

be kell nyújtania az Önkormányzat, mint a sporttelep tulajdonosának arra vonatkozó 

nyilatkozatát, miszerint az Önkormányzat hozzájárul a beruházáshoz. Elmondta, hogy a pályázat 

sikeres elbírálása esetén a kivitelezést a Kft. bonyolítja, ahhoz az Önkormányzat forrást nem 

biztosít. 

 

Az előterjesztés az ülés előtt lett kiosztva a Közgyűlés tagjainak. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

34/2023. (II.28.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja az SBTC Sport 

Kft. (adószám: 25344792-2-12, székhely: 3100 Salgótarján, Camping út 13., képviseli: Árki 
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Gábor ügyvezető) által, „a látvány-csapatsport támogatását biztosító támogatási igazolás 

kiállításáról, felhasználásáról, a támogatás elszámolásának és ellenőrzésének, valamint 

visszafizetésének szabályairól” szóló 107/2011. (VI. 30.) Korm. rendelet alapján a Magyar 

Labdarúgó Szövetséghez benyújtott sportfejlesztési program keretében megvalósításra kerülő 

lelátó és öltöző felújítását az önkormányzat tulajdonában lévő, 2435/1 hrsz. természetben 

3100 Salgótarján, Camping út 13. szám alatt található sporttelepen, melyhez az 

Önkormányzat forrást nem biztosít.  

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert az 1. melléklet szerinti tulajdonosi hozzájáruló 

nyilatkozat aláírására. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az 1. pontban meghatározott nyertes pályázat 

esetén a pályázat megvalósításához, illetve a tárgyi ingatlan 15 éves sportcélú hasznosításához 

szükséges döntéseket terjessze be a Közgyűlés elé. 

Határidő: nyertes pályázat esetén az értesítéstől számított 30 napon belül 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

29. Javaslat a „Salgótarján Medical Center” névhasználathoz való hozzájárulás 

megadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Salgótarján Medical Center 

képviseletében Dr. El-Khalid Osama levélben kereste meg az Önkormányzatot, és kérte az 

Önkormányzat hozzájárulását a „Salgótarján” névhasználat engedélyezéséhez. Névhasználati 

kérelmében a felhasználás módját úgy jelölte meg, hogy az ő és társai által a Salgótarján, Kassai 

sor 6. fsz.1. szám alatt működtetni kívánt egészségügyi centrum nevébe építve kívánja használni. 

Tekintettel arra, hogy az elnevezés iránti kérelem az önkormányzat érdekeit nem sérti, illetve az 

egészségügyi centrum magas szintű szakmai tevékenységével hozzájárul a városban elérhető 

egészségügyi szolgáltatások minőségének javításához, javasolta a névhasználat megadását. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

35/2023. (II.28.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a 

SALGÓTARJÁN MEDICAL CENTER (rövidítve: S.M.C., székhely: 3100 Salgótarján, Kassai 

sor 6. fsz. 1., képviselő: Dr. El-Khalid Osama) elnevezésében a „Salgótarján” megjelölést 

használja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 




